




3 اقتصادی
دوشنبه -اول آذر ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4151

معاون وزیر اقتصاد :

زنگ هشدار افزایش تورم به صدا درمی آید 
معاون وزیر اقتصاد با بیان اینکه نقدینگی در حال حرکت به سمت نقدشوندگی است، 
گفت: چنانچه نقدینگی در بازارهایی که سفته بازی در آن جذاب است وارد شود، زنگ 

هشدار افزایش تورم به صدا درمی آید. 
سعید میرشجاعیان با اشاره به جدیدترین آمار بانک مرکزی در خصوص عبور نقدینگی 
از مرز ۱۱۲۲ هزار میلیارد تومان، گفت: نقدینگی داستان خاص خود را داشته و ادبیات و 
تئوری های آن نیز کاملا مشخص است؛ اما باید به این نکته اشاره کرد که تفاهم واحدی در 
دنیا در خصوص ارتباط نقدینگی با تورم وجود ندارد و برخی اقتصاددانان هم بر این باورند 
که الزاما بین نقدینگی و تورم یک رابطه مستقیم وجود ندارد؛ کشور امریکا نیز مثال خوبی 

برای این موضوع در دنیا است.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: علیرغم رشد نقدینگی بر اساس آمار رسمی 
بانک مرکزی،  تورم ایران طی ماههای گذشته کاهشی بوده و حتی تورم نقطه به نقطه نیز 
ماه قبل کاهش یافته است؛ به عبارت دیگر میانگین تورم کاهشی است؛ ولی اینکه افزایش 

نقدینگی منجر به بالا رفتن تورم شود،  بستگی به ترکیب نقدینگی دارد.
وی تصریح کرد: این نکته مهم است که نقدینگی در چه ترکیبی در اقتصاد وجود دارد؛ 
اگر این نقدینگی در سپرده های بلندمدت یا کوتاه مدت ورود یابد، شرایط متفاوت از هم 
خواهد بود؛ اما در مجموع وضعیت فعلی به ما می گوید که نقدینگی در حال پیدا کردن 
حالت نقدشونده تری نسبت به گذشته است؛ وقتی این اتفاق رخ دهد و نقدینگی حالت 

نقدشوندگی تر پیدا می کند، بسته به اینکه وارد چه بخشی می شود، آثار متفاوتی دارد.
به گفته میرشجاعیان،  چنانچه نقدینگی وارد بخش هایی شود که در آن، سفته بازی 
جذاب است و در کنار آن، نقدینگی نیز نقدشونده تر شود، زنگ هشدار افزایش تورم برای 
کشور به صدا درمی آید؛ البته ورود نقدینگی به سمت بازارهای سوداگرایانه یکباره اتفاق 
نمی افتد؛ ولی در کل این چراغ در جلوی ما روشن است؛ باید برای رشد نقدینگی فکری 
کرد و موضوع را طوری با تولید ملی تناسب داد که نقدینگی منجر به رونق بازارهای 

سوداگرایانه نشود؛  پس نباید به آن بی تفاوت بوده و آن را رها کنیم.  
وی اظهار داشت: اگر تولید رونق پیدا کرده و حرکت پیدا کند؛ عرضه نیز افزایش می یابد و 
نقدینگی را به سمت خود می کشد؛ این یکی از سیاست هایی است که اکنون در حال اجرا 
است و می تواند با رشد اقتصادی، حرکت نقدینگی را به خود جلب کند؛ اما به طور کلی 

حرکت نقدینگی باید همزمان با کنترل پایه پولی باشد.  

وزیر راه و شهرسازی مطرح کرد

استقبال از مشارکت شرکت های خارجی
 در طرح توسعه بنادر ایرانی

وزیر راه و شهرسازی در دیدار با مدیرعامل شرکت اپراتور بندر شانگهای با اعلام این که 
از کلیه شرکت های معتبر خارجی دعوت می کنیم تا در یک فضای رقابتی در پروژه های 
ایران مشارکت کنند، گفت: درصدد هستیم بنادر شهید رجایی و چابهار را توسعه داده و 

ظرفیت های آن ها را افزایش دهیم.
عباس آخوندی، وزیر راه وشهرسازی کشورمان در جریان سفر به چین به شهر شانگهای 

رفت و با مدیرعامل شرکت اپراتور بندر شانگهای دیدار و گفتگو کرد.
آخوندی در این دیدار از برنامه های توسعه بنادر ایران به ویژه در خلیج فارس و دریای 
عمان خبر داد و افزود: ما براساس برنامه ریزی های انجام شده در صدد هستیم با توجه به 
کریدورهای موجود و نیز استفاده از پتانسل های موجود در بخش  حمل ونقل ترکیبی بنادر 
شهید رجایی و بندرعباس و بندر چابهار را توسعه داده و ظرفیت های آن ها را افزایش دهیم.

وی افزود: از کلیه شرکت های معتبر خارجی دعوت می کنیم تا در یک فضای رقابتی در 
پروژه های مذکور مشارکت کنند.

آخوندی در بازدید از بندر شانگهای با مدیران شرکت های معتبر چینی فعال در 
بخش های زیرساخت، سازندگان مطرح و معتبر کشتی سازی، تاورکرین و نیز شرکت های 
فعال در زمینه ارتباطات و مخابرات و سیگنالینگ در بخش های زیرساخت ریلی، دریایی و 
جاده ای و شرکت های سازنده تاسیسات و تسهیلات بندری و فراساحلی که پروژه هایی را 

در سطح بین المللی با موفقیت انجام داده اند دیدار و گفتگو کرد.
در این دیدارها وی بر لزوم انتقال دانش و فن آوری،  استفاده از ظرفیت های شرکت های 
دانش بنیان ایرانی و نیز ارائه بسته های پشتیبانی مالی در کنار خدمات فنی توسط 
شرکت های مشارکت کننده در پروژه های زیرساخت ایران در یک فضای کاملا رقابتی 

تاکید کرد.

طیب نیا: 

از هرگونه ابتکار برای تعمیق روابط ایران با برزیل 
استقبال می  کنیم 

»علی  طیب نیا« وزیر امور اقتصادی و دارایی ایران در 
اختتامیه کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی 
ایران و برزیل تأکید کرد؛ جمهوری اسلامی ایران از 
هرگونه ابتکار برای گسترش و تعمیق روابط ایران با برزیل 

استقبال می  کند. 
طیب نیا در این نشست که »جوسه سها« وزیر امور 
خارجه، »مارکوس پریرا« وزیر توسعه صنعت، تجارت 
خارجی  و خدمات و اعضای هیأت عالیرتبه جمهوری 
فدراتیو برزیل حضور داشتند، ضمن اعلام مراتب قدردانی  
خود از میزبانی مقامات برزیلی در برگزاری چهارمین 
اجلاس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران 
و برزیل، خاطرنشان ساخت: تصمیم به برگزاری اجلاس 
کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی در پایتخت 
های دو کشور و اهتمام وزارتخانه ها و دستگاه های 
دو طرف در طراحی  و تدوین سند اجلاس کمیسیون 
مشترک و اراده برای انجام کارهای بزرگ، نشان از عزم 
های  همکاری  تعمیق  و  توسعه  برای  جدی طرفین 

اقتصادی دارد.
وی، این اهتمام را ریشه در علاقه مندی و دوستی  
تاریخی یکصد ساله دو کشور دانست که نتیجه آن رشد 
و توسعه مداوم روابط فیمابین از جمله امضای بیش از 
50 سند همکاری در زمینه های مختلف اقتصادی از 
جمله انرژی، صنایع، معادن، فناوری، کشاورزی، تولیدات 

دارویی و سرمایه گذاری در طول روابط است.
وزیر امور اقتصادی و دارایی کشورمان با اشاره به اجرای 
برنامه ها و سیاستگذاری های مناسب اقتصادی و تصمیم 
گیری های مهم، برای موفقیت در بازگرداندن شرایط 
ثبات به اقتصاد ایران، رشد و رونق اقتصاد ملی  و تورم تک 
رقمی ، ابراز امیدواری کرد؛ با بهره گیری از اراده سیاسی 
فیمابین، بتوانند سرعت سطح مبادلات بازرگانی و حجم 

سرمایه گذاری های دو کشور را بهبود بخشند.
طیب نیا گفت: در این راستا می  توان از سرمایه گذاری 
های مشترک، ارائه خدمات فنی و مهندسی  و بازاریابی 
مشترک برای فروش کالاهای تولیدی در دو کشور نام 
برد تا روابط دوجانبه از حالت مبادلات کالاهای تجاری 
خارج شود و طیف جدیدی از همکاری ها که می  تواند 
زمینه های تحکیم و تقویت هرچه بیشتر روابط اقتصادی 

بین دو کشور را فراهم سازد، صورت گیرد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی ایران تأکید کرد که پیش 
شرط توسعه همکاری های تجاری و اقتصادی پایدار و 
مستمر فیمابین دو کشور، موکول به وجود روابط بانکی 
مطمئن و کم هزینه برای فعالان اقتصادی دو کشور است 
و بانک های ایرانی راغب و علاقه مند به برقراری روابط 
کارگزاری و داشتن حساب نزد بانک های برزیلی هستند 

تا مبادلات اقتصادی دو کشور را تسهیل سازند.
وی با ابراز تأسف از اینکه با توجه به لغو تحریم های 
مالی  و بانکی ایران و فضای مثبت ایجاد شده ناشی  از 
توافقنامه هسته ای بین جمهوری اسلامی ایران و ۱+5، 
و همچنین فرمان رئیس جمهوری برزیل مبنی بر لغو 
تحریم ها علیه ایران، بانک مرکزی و سیستم بانکی برزیل 
به صورت محتاطانه برخورد کرده و شتاب و تحرک 

خاصی  در همکاری با بانک های ایرانی از خود نشان 
نداده ا ند، ابراز امیدواری کرد که ملاقات ها و مذاکرات 
رایزنی های انجام شده با طرف های برزیلی، منجر به 
برطرف شدن موانع موجود بر سر همکاری های بانکی و 

مالی  دو کشور شود.
به عقیده وزیر کشورمان، اعطای خطوط اعتباری، تأمین 
مالی  تجاری و تأمین مالی  پروژه ها توسط بانک های 
دو کشور در جهت گسترش و تعمیق روابط اقتصادی 
می  تواند در دستور کار بانک های دو کشور قرار گیرد. 
طیب نیا از سوی دیگر خبر داد: در جریان گفت وگوها 
و مذاکرات سازنده نمایندگان دستگاه های دو طرف، 
ظرف مدت  دو روز گذشته توافقات خوب و ارزشمندی 
به دست آمده است. این تفاهمات در حوزه های مختلف 
اقتصادی از جمله حوزه های صنعت، معدن، انرژی )نفت، 
گاز، برق و آب(، مالی  و اعتباری، بانکی، سرمایه گذاری، 
دریایی و بندری، کشاورزی، بهداشت و درمان، تجارت، 
فناوری های اطلاعات و همکاری های فنی و تکنولوژیک 

انجام شده است.
وزیر اقتصاد کشورمان با اشاره به اینکه پس از حصول 
توافق ایران با گروه 5+۱، هیأت های سیاسی و اقتصادی 
متعددی از پنج قاره جهان به ایران سفر کردند تا علاقه 
و  روابط  سرگیری  از  برای  را  خود  آمادگی  و  مندی 
مناسبات اقتصادی اعلام کنند، تأکید کرد: از همان ابتدای 
تعامل با هیأت های اقتصادی خارجی  و به ویژه اروپاییان 
اعلام شد؛ سیاست دولت ایران، تشویق واردات نیست 
و رویکرد دولت بر حمایت از سرمایه گذاری مشترک، 
سرمایه گذاری مستقیم خارجی، انتقال فناوری و تأمین 
مالی  پروژه ها متمرکز است و این رویکرد، همچنان در 
دستور کار دولت و بر پایه سیاست اقتصاد مقاومتی است 

که رهبر ایران آن را ابلاغ نمودند.
مجامع  برآوردهای  بر  بنا  ساخت:  خاطرنشان  وی 
بین المللی، سال آتی میلادی اقتصاد ایران در شرایط 
مستحکم و مناسبی قرار خواهد گرفت و به شرایط رشد و 

رونق اقتصادی باز می  گردد. لذا به منظور تقویت و تسریع 
این فرایند، برنامه ریزی های گسترده ای برای تقویت 
تولید و سرمایه گذاری و شتاب بخشیدن به فعالیت های 

مولد اقتصادی صورت گرفته است.
طیب نیا اضافه کرد: بدیهی  است با توجه به تنوع 
ظرفیت های اقتصادی و مزیت های فراوان رقابتی  ایران 
و گستردگی حوزه ها و رشته های فعالیت، استفاده از 
ظرفیت های فنی  و مالی  خارجی  نیز در سیاست های 
اقتصادی دولت مد نظر و مورد توجه قرار گرفته و نقش 

مهمی  برای آن در نظر گرفته شده است.
از  ای  توسعه  و  زیربنایی  پروژه های  وی گفت: در 
قبیل راه آهن و قطارهای شهری، کشتیرانی و بندری، 
راه سازی، تولید برق و احداث نیروگاه ها، کارخانه های 
فولاد، نفت و گاز و پتروشیمی، کشاورزی و سایر بخش 
های زیربنایی و اقتصادی، ظرفیت های فراوانی برای 
همکاری مشترک و سرمایه گذاری وجود دارد و ما هیچ 
گونه محدودیتی برای توسعه همکاری های اقتصادی دو 
کشور در همه حوزه ها نداریم و از هرگونه ابتکار برای 

گسترش و تعمیق روابط استقبال می  کنیم.
به گفته وی، جمهوری اسلامی ایران در راستای اراده 
سیاسی رهبری نظام و سیاست گذاری ریاست جمهوری، 
آمادگی همکاری همه جانبه با کشورهای آمریکای لاتین 
خصوصاً کشور برزیل را با توجه به ظرفیت های اقتصادی، 
صنعتی، فنی  و تکنولوژیکی، تجاری و سرمایه  گذاری دو 

کشور در دستور کار جدی خود قرار داده است.
جمهوری  دولت  رویکرد  کرد:  تأکید  اقتصاد  وزیر 
اسلامی ایران در ارتباط با گسترش و توسعه مناسبات 
خود با کشورهای آمریکای لاتین در  چند سال گذشته 
قابل توجه بوده است. امکانات و ظرفیت های بسیاری 
برای گسترش همکاری ها در دو کشور وجود دارد که 

باید تلاش شود از بالقوه به صورت بالفعل در آید.
به عقیده طیب نیا، در این زمینه، دولت ها می  بایست 
نقش هدایت کننده و حمایت گری از این گونه فعالیت 
ها را به عهده داشته باشند؛ به گونه ای که بنگاه های 
اقتصادی، به ویژه بخش های خصوصی دو کشور، با 
اطمینان خاطر و اعتماد به نفس برنامه های متقابل 

سودمند خود را تنظیم و اجرا کنند.
وی در این مورد ابراز تأسف کرد که به رغم ظرفیت ها 
و فرصت های موجود در دو کشور، حجم فعلی  مبادلات 
تجاری دو طرف در مقایسه با سایر کشورها رضایت 

بخش نیست.
وزیر کشورمان تأکید کرد: در فضای پسابرجام و رفع 
تحریم ها، این امکان که برزیل به یکی  از بزرگترین 
تبدیل شود  ایران  شرکای تجاری جمهوری اسلامی 

وجود دارد.
وی همچنین اضافه کرد که حجم مبادلات بازرگانی و 
تجاری دو کشور در زمان حاضر در حدود ۱.6 میلیارد 
دلار است که با توجه به ظرفیت ها و پتانسیل های 
فراوان دو کشور، رقم پایینی  است که می  توان با تلاش 
و همکاری های جدی دو طرف، حجم مبادلات را ظرف  

سه سال آینده دست کم به شش میلیارد دلار رساند.

نوبخت:

 لایحه بودجه سال 96 چهاردهم آذرماه 
تقدیم مجلس می شود 

معاون رئیس جمهوری و رئیس سازمان 
برنامه و بودجه گفت: لایحه بودجه سال 
آینده )۱396( یک روز زودتر، چهاردهم 
آذرماه تقدیم مجلس شورای اسلامی می 

شود. 
محمدباقر نوبخت جمعه شب در برنامه 
تلویزیونی در مسیر توسعه که به طور زنده 
از شبکه استانی باران مرکز گیلان پخش 
می شد، با بیان اینکه اکنون لایحه بودجه 
را برای تقدیم به مجلس آماده داریم، افزود: 
لایحه سر موعد مقرر کاری که در هیچ 
دوره ای انجام نمی شد، به مجلس تقدیم 
می شود. وی اظهار کرد: باید لایحه بودجه 
را ۱5 آذرماه به مجلس ارائه کنیم اما یک 
کنیم.  تقدیم می  به مجلس  زودتر،  روز 
نوبخت با اشاره به اینکه در دوران کار دولت 
مجلس  به  بموقع  بودجه  لایحه  یازدهم 
تقدیم شده، ادامه داد: فقط سال گذشته به دلیل اینکه لایحه بودجه را براساس برجام و 
پسابرجام تعریف کرده بودیم، نمی خواستیم تا زمانی که توافقی صورت نگرفته، آنان بفهمند 
که ما بودجه را براساس برجام بسته ایم و بر روی آن، حساب باز کرده ایم. وی گفت: برهمین 
اساس در مذاکراتی که با مجلس داشتیم؛ لایحه بودجه در سال گذشته اواخر دی ماه تقدیم 

خانه ملت شد.
پروژه های اقتصاد مقاومتی تقدیم مجلس می شود 

نوبخت در ادامه سخنانش، با اشاره به نامگذاری امسال به عنوان اقتصاد مقاومتی، اقدام و 
عمل از سوی مقام معظم رهبری گفت: در راستای تحقق این امر، ۲4 بند از سیاست های 

اقتصاد مقاومتی را در ۱۲ برنامه، فصل بندی کردیم.
وی افزود: بر همین اساس، برای هر برنامه تعدادی طرح و پروژه تعریف شده و همه پروژه 
هایی که می بایست در چارچوب اقتصاد مقاومتی برای سال آینده اجرا کنیم، همراه با لایحه 

بودجه تقدیم مجلس می کنیم.
وی تصریح کرد: طرح های پنج استانی که امسال می خواهیم در بخش حمل ونقل بهره 

برداری کنیم و گیلان نیز جزء آنهاست، در راستای سیاست های اقتصاد مقاومتی است.
 پرداخت 370 هزار میلیارد ریال اعتبار برای طرح های عمرانی 

نوبخت با بیان اینکه توسعه و رونق اقتصادی کشور را از طریق دو مسیر فعال کردن 
واحدهای تولیدی راکد یا نیمه فعال با اعطای تسهیلات و نیز پروژه های عمرانی دنبال می 
کنیم، ادامه داد: تا پایان امسال، 370 هزار میلیارد ریال از طریق طرح های عمرانی در کشور 

سرمایه گذاری می شود.
وی افزود: تاکنون ۲00 هزار میلیارد ریال برای پروژه های عمرانی پرداخت شده که تا پایان 

سال، مابقی آن نیز پرداخت می شود.
سخنگوی دولت یادآور شد: اعتبار تمامی طرح هایی که رئیس جمهوری در کشور برای 

امسال قول داده است، به طور کامل پرداخت خواهد شد.
اختصاص 13 هزار میلیارد ریال به پنج راه آهن پنج مرکز استان کشور

نوبخت در ادامه سخنانش با اشاره به چندین طرح مصوب سفر رئیس جمهوری در گیلان، 
یکی از طرح ها را راه آهن رشت - قزوین عنوان و تصریح کرد: موانعی در مسیر این پروژه 
وجود داشت که بازدیدی از آن داشتیم چراکه مصمم برای بهره برداری از پروژه یادشده 

هستیم.
وی با اشاره به دشواری های مالی دولت در سال گذشته گفت: بعد از برجام، موفق شدیم به 

جای یک میلیون بشکه، دو میلیون و 550 هزار بشکه نفت و میعانات صادر کنیم.
وی اضافه کرد: همچنین در قانون بودجه، قیمت نفت بر پایه 40 دلار بود که اکنون فروش 

نفت به 43 دلار رسیده که وضعیت نسبتاً خوبی را برای دولت بوجود آورده است.
نوبخت تصریح کرد: در راستای اتمام پروژه ها در مهلت تعیین شده، هفته گذشته، ۲5 هزار 

و 500 میلیارد ریال برای پنج راه آهن بزرگ و بزرگراه ها اختصاص یافت.
وی ادامه داد: در مجموع ۱3 هزار میلیارد ریال مربوط به راه آهن پنج مرکز استان همدان، 

کرمانشاه، تبریز ، ارومیه و رشت و اتصال آن به شبکه ریلی سراسری، اختصاص یافته است.



عنایتی:

مرفاوی را از کوره در برُدند!
 کاپیتان تیم فوتبال صبای قم گفت: ما مقابل استقلال خوب بازی کردیم و فقط 

در زدن ضربات آخر بدشانس بودیم اما امیدوارم این تیم قهرمان جام حذفی شود.
 رضا عنایتی در خصوص شکست صبا مقابل استقلال اظهار داشت: ما به استقلال 
نباختیم و در ضربات پنالتی فقط حذف شدیم. پنالتی هم شرایطی دارد که شانس 
برای دو تیم یکسان است. ما استقلال را در کل بازی کنترل کردیم و فقط در ضربات 
پنالتی شانس کمی داشتیم و جا دارد به اعضای تیم فوتبال استقلال تبریک بگویم 
و ان شاءالله این تیم جام قهرمانی را بالای سر ببرد. وی در پاسخ به این سوال که آیا 
قبول دارید تیم تان در خلق موقعیت دچار مشکل بود، گفت: ما در کل بازی 7-۸ 
توپ را به داخل محوطه جریمه استقلال بردیم، ولی تمرکز نداشتیم. ما روی سرعت 
امرایی و تکنیک احمد حسن زاده حساب کرده بودیم و این تاکتیک ما بود که وقتی 
این دو نفر از کناره ها حمله می کنند، من به عمق بزنم و بارها این کار را انجام دادیم 
اما موقعیت هایمان تبدیل به گل نشد. کاپیتان تیم صبای قم درخصوص اتفاقاتی 
که برای حامد لک در جریان بازی با استقلال رخ داد، گفت: من در بازی محو بودم 
و خیلی از شعارها را نشنیدم، اما اگر فکر می کنید حامد لک وقت کشی می کرد، به 
خاطر این بود که او در طول هفته گذشته از ناحیه کشاله دچار آسیب دیدگی بود. 
ما که از درد بازیکن خبر نداریم. استقلال و پرسپولیس بازی هایی هستند که برای 
تیم های حریف انگیزه ایجاد می کنند و حامد لک هم به همین دلیل بازی کرد و در 
بعضی مواقع هم همان آسیب دیدگی او را اذیت کرد. متأسفانه وقتی فحاشی ها شروع 
شد لک عکس العمل نشان داد که فکر نمی کنم مورد خاصی بود، ولی این شرایط در 
استادیوم ها اصلًا مناسب نیست.وی درخصوص اینکه استقلال را چطور دید، گفت: 
در مورد مباحث فنی صحبتی ندارم، ولی دعا می کنم استقلال به اوج برسد.عنایتی با 
اشاره به اتفاقات کنفرانس مطبوعاتی برای مرفاوی گفت: من فیلم نشست خبری را 
دیدم و از خبرنگاران عزیز خواهش می کنم بعضی مواقع رعایت حال مربیان حاضر در 
کنفرانس را انجام بدهند. احساسم بر این است شخص خبرنگار به هر رنگی گرایش 
دارد باید رسم امانت و رسالتش را خوب به جا بیاورد. متأسفانه خیلی از خبرنگاران 
گرایش های رنگی خود را نشان می دهند ولی باید قبول کنیم وقتی من خبری را 
از جانب شما می خوانم باید به صحت آن اطمینان داشته باشم. خبرنگار نباید رنگی 
عمل کند و شما کم می بینید صمد مرفاوی از کوره در برود اما فکر می کنم بعد از 

بازی با استقلال مرفاوی را از کورده در بردند!

امرایی:

 رحمتی جهت پنالتی ام را تشخیص داد و گرفت
بازیکن تیم فوتبال صبای قم گفت: نمی خواهم به حرف های بی ربط جواب بدهم 

چون این حرف ها فقط و فقط از ذهن ها بیمار می آید.
کیوان امرایی بازیکن تیم صبا نتوانست در بازی با استقلال پنالتی اش را گل کند و صبا 
با نزدن پنالتی او از جام حذفی حذف شد اما این پنالتی امرایی را سوژه نکرد بلکه اتفاقات 
قبل از این پنالتی بود که باعث جنجالی شدن پنالتی اول صبا بود . ویدیویی در فضای 
مجازی پخش شد که برخی این برداشت را دارند داور بازی به رحمتی می گوید به سمت 
چپ شیرجه بزند .امرایی در مورد پنالتی که زد و حواشی بعد از آن به خبرگزاری فارس 
گفت : نمی خواهم به سوالات بی ربط جواب بدهم. این حرف ها فقط و فقط از ذهن ها 
بیمار می آید که می خواهند با آسمان و ریسمان بافتن فضای همه جا را مسموم کنند. 
برای این افراد وقت نگذاریم بهتر است. خیلی به آنها بها بدهیم تصور مهم بودن به آنها 
دست داده می شود . وقت ندارم برای آدم هایی بگذارم که می خواهند جوی مسموم در 
جامعه ایجاد کنند. آن یک پنالتی بود که من زدم و مهدی رحمتی خوب تشخیص داد 
و گل نشد.وی صحبت داور قبل از پنالتی با رحمتی عادی عنوان می کند و چیز عجیبی 
در آن نمی بیند و در موردش توضیح می دهد : پس از این بازی خیلی ها به صفحه 
شخصی من آمدند و فحاشی می کنند. ندانسته و با قضاوت های به ناحق چرا باید به من 
فحش داده شود ؟! من دیروز به مهدی زنگ زدم و فقط هر دو ما می خندیدم. او می گفت 
داور به او گفت فقط می تواند به سمت چپ یا راست برود که برخی بیکار هستند و از 
این سوژه دست کردند. اگر ما می خواستیم این کار بد را در فرض انجام دهیم چرا باید 
به داور می گفتیم ؟! عده ای دانسته و ندانسته دارند به ما تهمت می زنند. من دیگر حرفی 
برای این مورد ندارم چون در مورد مسائل بی ربط حرف نمی زنم .امرایی در شرایط بازی 
و حذف صبا هم اشاره کرد و گفت: صبا خوب بازی کرد و به خوبی بازی را کنترل کردیم 
. در طول بازی هم ما و هم استقلال شایستگی برد را داشتند. اگر در طول بازی هر 
تیمی گل می زد شرایط بازی بهتر می شد . پنالتی هم به شانس بستگی دارد و استقلال 
خوش شانس تر بود و بازی را برد . به نظرم صبا چیزی کمتر از استقلال نداشت و ما هم 

شایستگی صعود به مرحله بعد را داشتیم.
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خودی هایی که جایگاه فوتبال ایران را نمی دانند!

خروج فوتبال ایران از انفعال در مواجهه با 
AFC تبعیض های آشکار

اعتراض فدراسیون فوتبال به AFC نسبت به نبود هیچ نامی از ایران در مراسم 
برترین های فوتبال آسیا و پاسخ این کنفدراسیون نشان داد که سران فوتبال آسیا به 
خوبی متوجه جایگاه فوتبال ایران در آسیا هستند و به راحتی نمی توانند فوتبال ایران 
را نادیده بگیرند. اگر پیش از این لابی عرب تصمیم گیر در فوتبال آسیا، حق ایران را در 
آسیا نادیده گرفته به خاطر انفعال مدیران سابق فدراسیون ایران بوده است، موضوعی 
که به نظر می رسد با تغییر رویه، نتایج متفاوت آن در حق فوتبال ایران بیش از گذشته 
آشکار شده است.  ایران همواره جزو قطب های اصلی فوتبال ایران بوده و موفقیت ها و 
توفیقات بسیاری را هم در این رشته داشته است. همین افتخارات هم احترام کشورهای 
صاحب فوتبال را در آسیا را به دنبال داشته است اما در همین شرایط فوتبال ایران 
 )AFC( حداقل در دهه اخیر همواره چالش های زیادی را با کنفدراسیون فوتبال آسیا
داشته است که در اکثر موارد هم از این چالش ها آسیب دیده است.راهکار فوتبال ایران 
 ،AFC در ۸ سال مدیریت علی کفاشیان برای مقابله با این کارشکنی ها و تبعیض های
مدارا و مصالحه بود که هیچ وقت هم نتیجه و ثمره ای برای فوتبال ایران به دنبال نداشت 
و در مواردی  مانند کاهش سهمیه های فوتبال ایران در مسابقات  لیگ قهرمانان آسیا، 
گرفتن میزبانی تیم های ایرانی مقابل نمایندگان عربستان و ... راهکار منفعلانه ای بود. 
با این وجود، اصلاحیه AFC درباره مناطق این قاره اگر برای هر کسی بد بود، برای 
علی کفاشیان موقعیت خوبی بود تا یکی از کرسی های نایب رییسی فوتبال آسیا را به 
دست آورد. آخرین نمونه از تبعیض های AFC و عدم توجه به خواسته های ایران در 
ماه های اخیر، اعلام فهرست برترین های فوتبال آسیا و انتخاب شهر میزبان دیدار ایران و 
سوریه بود که در هر دو مورد AFC به بدترین شکل ممکن به ضرر ایران تصمیم گیری 
کرد اما این بار و بر خلاف دفعات قبل، فدراسیون فوتبال ایران با مدیریت مهدی تاج 
عکس العمل متفاوتی نسبت به گذشته داشت. مهدی تاج در نامه ی اعتراضی اش نسبت 
به انتخاب های این کنفدراسیون درباره برترین های آسیا، با برشمردن موفقیت های 
 AFC فوتبال ایران، اعلام کرد که ایران از حضور در این مراسم کناره گیری می کند تا
را متوجه اشتباهاتش کرده و حداقل یک بار برای همیشه با این قبیل اتفاقات برخورد 
شده باشد. برای کنفدراسیون فوتبال آسیا که هیچ وقت عادت به شنیدن اعتراض 
و نافرمانی آن هم از سوی فوتبال ایران را نداشت، این واکنش تعجب برانگیز بود و 
بلافاصله "ویندزور جان" دبیرکل AFC، با ابراز ناراحتی خود از تصمیم ایران برای تحریم 
مراسم برترین های ۲0۱6 آسیا اعلام کرد که به زودی فهرست نامزدهای چهار بخش 
باقی مانده از این مراسم اعلام می شود که قطعا نام ایران در آن ها حضور خواهد داشت. 
شاید پیش بینی نامزدها و بخش های باقی مانده این مراسم راحت باشد و مسوولان 
کنفدراسیون آسیا به دنبال پاک کردن اشتباه خود هر چند به صورت اجمالی باشند، اما 
همین واکنش بی سابقه از سوی AFC در قبال فوتبال ایران هم نشان داد که مسئولان 
فوتبال قاره کهن با علم بر نفوذ ایران دست به چنین اقدماتی زده اند و شاید این آخرین 
باری باشد که ایران را نادیده می گیرند. با این وجود، نقطه روشن این ماجرا پیگیری 
مجدانه فوتبال ایران بود که در آخرین اظهارنظر خود اعلام کرد که هنوز دست از موضع 
خود برنداشته و احساس می کند این رفتار AFC هم یک بی توجهی دیگر است. شاید 
اگر علی کفاشیان به عنوان فرد دوم فوتبال آسیا از همان سال های اولیه  چنین رفتاری را 
در مواجهه با AFC در پیش می گرفت الان وضع ایران در این کنفدراسیون چندین برابر 
بهتر بود. هر چند کفاشیان تاکنون از سمتی که به واسطه فوتبال ایران به دست آورده 
استفاده ای نکرده و به نظر هم نمی رسد در این مورد تغییر نگرش کند. فدراسیون فوتبال 
در آخرین مورد هم نسبت به برگزاری بازی ایران و سوریه در ورزشگاه تانکو عبدالرحمان 
سرمبان مالزی معترض شده اند و خواستار توضیح مسئولان AFC درباره برگزاری بازی 
در این شرایط با وجود هشدارهای ایران شده بود. ادامه دار شدن این روند، قطعا موجب 
ترقی فوتبال ایران می شود و می تواند در آینده ای نزدیک خلاءهای موجود در بخش 

دیپلماسی فوتبال را هم برطرف کند و از حق و حقوق ایران دفاع کند.

طارمی:

 در تهران جواب رفتار بازیکنان سوریه را 
می دهیم

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران معتقد است اگر تیم ملی را صعود کرده به جام جهانی 
بدانیم، مرتکب اشتباه شده ایم چون یک غفلت در دور برگشت  می تواند ایران را 

از رقابت دور کند.
 تیم ملی فوتبال ایران در پنجمین دیدار انتخابی جام جهانی ۲0۱۸ روسیه در 
مالزی برابر سوریه متوقف شد. مهاجم ملی پوش تیم فوتبال پرسپولیس و ایران درباره 

این دیدار و نیز ادامه لیگ برتر فوتبال با ایسنا گفت وگو کرد. 
ابتدا درباره دیدار ایران مقابل سوریه صحبت کن. در حالی که خیلی ها 
تصور می کردند دیدار آسانی پیش روی ماست اما اینگونه نشد و شاهد 

دیدار سختی بودیم.
همینطور است. پیش از این دیدار شاید بعضی ها تصور می کردند ایران دیدار 
ساده ای مقابل سوریه دارد. این تصور هم به خاطر این به وجود آمده بود که ما در 
دیدارهای قبلی مقابل کره و ازبکستان و همینطور قطر به پیروزی رسیده بودیم. 
واقعیت این است که اینگونه نبود. آقای کی روش هم پیش از این تذکراتی درباره 
شرایط بد جوی و همینطور سرسختی حریف داده بود. همه دیدند که اینگونه شد. 
به خاطر شرایط جوی و البته کیفیت پایین زمین مسابقه، نتوانستیم بازی همیشگی 
خودمان را انجام بدهیم. توپ دائما روی زمین گیر می کرد و هیچ کار تاکتیکی  نمی 
شد انجام داد. در روزی که می توانستیم سه امتیاز شیرین دیگر به اندوخته های 
خودمان اضافه کنیم، به خاطر تصمیمات مسئولان برگزاری مسابقه، بازی در شرایط 
آب و هوایی بدی برگزار شد و نتوانستیم با وجود برتری کاملمان به سه امتیاز برسیم.
یعنی معتقدی اگر بازی در یک زمین هموار و در آب و هوای خوب برگزار 

می شد، سوریه را شکست می دادید؟
فوتبال را نمی توان پیش بینی کرد اما مطمئنا بازی بهتری به نمایش میگذاشتیم. 
زمین ورزشگاه توانکو عبدالرحمان در سرمبان بی کیفیت بود و حتی اگر باران هم نمی 
آمد، بازهم کیفیت مطلوبی نداشت. شاید بهتر بود بازی در کولالامپور برگزار شود اما 
اینگونه نشد. سوری ها هم خودشان از کفیت بد زمین مطلع بودند و می خواستند با 
برگزاری بازی در این زمین، اجازه ندهند ایران فوتبال همیشگی اش را انجام بدهد و 

بتوانند امتیاز بگیرند. این تنها حربه سوری ها بود.
بعد بازی هم برای بازی برگشت کری خوانی کردی و گفتی 1٤ شهریور 

منتظر سوریه ایها هستید.
خب همینطور است. آنها خودشان هم می دانستند که در شرایط عادی حریف 
ایران نیستند. به همین خاطر با وجود علم به شرایط غیرطبیعی زمین ترجیح دادند 
در آنجا با ما بازی کنند ولی ما از حالا به فکر بازی برگشت هستیم تا رفتار ناجوانمردانه 

بازیکنان سوریه را با یک بازی خوب و نتیجه عالی جبران کنیم.
با اینکه این دیدار با تساوی به پایان رسید اما باز هم تیم صدر نشین گروه 

هستیم. نظرت در این باره چیست؟
خوشحالم که با صدرنشینی دور رفت را به پایان بردیم اما کارمان تمام نشده است. 
مطمئن باشید در دور برگشت بازی های به مراتب سخت تری پیش روی ماست. 
کره جنوبی، ازبکستان و قطر که در دور رفت شکستشان دادیم، با انگیزه مضاعف 
به مصاف ما می آیند و می خواهند مقابل ایران امتیاز بگیرند. به خاطر همین کار به 
مراتب سخت تری پیش روی ماست. برای صعود به جام جهانی راه طولانی باقی 
مانده است و اگر الان فکر کنیم تیم صعود کننده هستیم، جام جهانی را از دست 
دادیم. فراموش نکنید یک اشتباه و یک غفلت در بازی های دور برگشت می تواند 
مارا از دور رقابت دور کند. به همین خاطر باید در زمان باقی مانده با تدارکات بهتر 
خومان را برای بازی های دور برگشت آماده کنیم. امیدوارم هر کس و هر سازمانی 
که وظیفه حمایت از تیم ملی را دارد، تمام تلاشش را بکند چرا که وقتی برای از 

دست دادن نداریم.
وضیت  بازگشتی.  پرسولیس  تمرینات  به  سوریه  برابر  دیدار  بعداز 

پرسپولیس را چطور ارزیابی می کنی؟
تیم شرایط خوبی دارد. در ۱0 هفته لیگ توانستیم خوب امتیاز جمع کنیم و 
صدرنشین لیگ باشیم. تا به اینجا کل مجوعه باشگاه برای موفقیت تیم تلاش کردند 
تا تیم از ابتدای فصل نتیجه بگیرد. اگر خاطرتان باشد ابتدای فصل قبل تیم نتیجه 
نمی گرفت و ما در انتهای جدول بودیم اما در انتهای فصل تیم نایب قهرمان شد. 
امسال از همان ابتدای فصل امتیازات را جمع کردیم تا در آخر فصل دیگر حسرت 

امتیازات از دست رفته را نخوریم.
چقدربرای پرسپولیس شانس قهرمانی متصور هستی؟

خیلی زود است از الان به قهرمانی و شانس های قهرمانی فکر کنیم. فعلا پنج 
هفته به نیم فصل باقی مانده و نمی شود درباره شانس قهرمانی صحبت کرد. لیگ 

بالا و پایین دارد.
دیدار برابر پیکان را چطور ارزیابی می کنی؟

پیکان تیم خیلی خوبی است و تا به اینجای کار هم نتایج خوبی گرفته است. خط 
حمله پیکانی ها خوب کار می کند اما ماهم در کارهای دفاعی عملکرد خوبی داشتیم. 
در این دیدار برای کسب پیروی به میدان می رویم و می خواهیم به صدرنشینی ادامه 

بدهیم. امیدوارم بازی پرگل و زیبایی شود.
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گزارشی از وضعیت والیبال قم

اختصاص تندیس الگوی فرهنگی به والیبال قم
گزارش از رضا جعفری

توجه  از  قم  استان  والیبال  هیأت  دستاورد 
به رده های سنی پایه این رشته کسب 3 مقام 
ارزشمند در مسابقات سال جاری قهرمانی کشور 

بوده است.
 توجه به رده های سنی پایه یکی از مهمترین 
اتفاقاتی که در هیأت والیبال فعلی در حال انجام 
است و شعار این هیأت تلاش برای توسعه والیبال 
قم، در واقع همین سرمایه گذاری روی رده های 
در  موفقیت ها  به  توجه  با  و  است  پایه  سنی 
مسابقات کشوری امسال تا حد زیادی والیبال قم 

در این مسیر موفق بوده است.
*حضور والیبالیست های قم در تیم های 

ملی دختران و پسران
از سوی دیگر کسب مقام قهرمانی در والیبال 
پسران نوجوان کشور، نایب قهرمانی در والیبال 
پسران جوان ایران و به دست آوردن مقام سوم 
در رقابت های والیبال دختران امید کشور از جمله 
موفقیت های ارزنده ای است که امسال در والیبال 

نصیب استان قم شده است.
کوثر  و  پناهی فر  فرحناز  حضور  همچنین 
رضا  و  دختر  ملی پوشان  عنوان  به  علی مرادی 
قم  والیبال  پسر  ملی پوش  عنوان  به  گودرزی 
افزایش  پایه،  سنی  رده های  ملی  تیم های  در 
والیبال قم در هر دو  بین المللی  مربیان  تعداد 
بخش آقایان و بانوان، تیم  داری در لیگ دسته 
اول والیبال مردان باشگاه های ایران و مربیگری 
بانوی والیبالیست قم در تیم ملی نوجوانان دیگر 
دستاوردهای والیبال قم در سال ۱395 به شمار 

می روند.
*قهرمان قم در والیبال پسران نوجوان 

کشور
مرداد ماه امسال تیم والیبال نوجوانان استان 
برای  رشته  این  استعدادهای  از  متشکل  قم 
مصاف با حریفان حاضر در پیکارهای والیبال رده 
سنی نوجوانان کشور راهی استان چهارمحال و 
بختیاری و شهرستان شهرکرد شد و با عبور از 
سد تک تک حریفان خود رتبه نخست و مقام 

قهرمانی را از آن خود کرد.
حریفان تیم والیبال رده سنی نوجوانان قم در 
این دوره از مسابقات تیم های والیبال استان های 
چهار محال و بختیاری، کهگیلویه و بویر احمد، 
و  سیستان  خراسان شمالی،  بوشهر،  لرستان، 
ایلام  و  هرمزگان  خراسان جنوبی،  بلوچستان، 
بودند و تیم قم با شکست تمامی حریفان رتبه 

نخست را به دست آورد.
قم در مسابقه  استان  والیبال  نماینده هیأت 
فینال برای کسب عنوان نخست و مقام قهرمانی 
به مصاف تیم خراسان شمالی رفت و این حریف را 
سه بر یک مغلوب کرد تا موفقیت های خود را در 
تمامی بازی های این دوره با کسب مقام قهرمانی 
این جام کامل کند و سکوی نخست را تصاحب 

کند.

*جوانان قم بر سکوی نایب قهرمانی 
والیبال ایران

بعد از قهرمانی تیم قم در مسابقات نوجوانان 
کشور نوبت به درخشش تیم والیبال جوانان قم 
در مسابقات کشوری سال جاری رسید و این تیم 
با تمام توان در مقابل رقبا صف آرایی کرد و تمامی 
دیدارهای مراحل مقدماتی و نیمه نهایی را با برد 

پشت سر گذاشت تا راهی دیدار پایانی شود.
والیبال  پیکارهای  در  قم  نماینده  بازی های 
هیأت  میزبانی  به  پسر کشور  قهرمانی جوانان 
والیبال استان کردستان و در شهر سنندج برگزار 
شد و والیبالیست های جوان قم در جدال برای 
کسب رتبه نخست و عنوان قهرمانی این رقابت ها، 

دیداری نهایی را برابر تیم میزبان برگزار کردند.
تیم والیبال جوانان هیأت والیبال استان قم که 
بدون شکست به مسابقه پایانی رسیده بود در 
تلاش برای ایستادن بر سکوی نخست و کسب 
عنوان قهرمانی به مصاف تیم کردستان رفت و در 
تنها بازی که شکست خورد عنوان قهرمانی را نیز 

از دست داد و به مقام دوم بسنده کرد.
*مقام سوم دختران والیبالیست قم در 

مسابقات امیدهای ایران
یک قهرمانی در والیبال نوجوانان ایران و یک 
نایب قهرمانی در والیبال پسران جوان کشور با 
قم در  امید دختران  تیم رده سنی  مقام سوم 
موفقیت های  ایران،  امید  سنی  رده  مسابقات 
والیبال قم را در رده های سنی پایه رقابت های 
سال ۱395 قهرمانی کشور سه گانه و تکمیل کرد.

شهرستان  در  رقابت  هفته  یک  پایان  با 
صومعه سرا استان گیلان، تیم والیبال دختران 
رده سنی امید والیبال قم با وجود شایستگی  های 
تا  اول  قرار گرفتن روی سکوهای  برای  فراوان 
سوم، در نهایت به مقام سوم بسنده کرد و مدال 

برنز این رقابت ها را بر گردن آویخت.
والیبال  مسابقات  در  قم  امید  دختران  تیم 
قهرمانی کشور با دو پیروزی و یک باخت از مرحله 
مقدماتی رقابت ها به جمع چهار تیم برتر رسیدند 
ولی تیم قم در دیدار رده بندی مغلوب یزد شد و 
برای کسب مقام سوم به دیدار رده بندی رفت و با 

کسب مقام سوم به قم بازگشت.
*آراسته ، احمدی و منافی مربیان 

بین المللی والیبال قم
در بخش آموزش نیز مربیان والیبال قم تلاش 
قابل توجهی برای ارتقاء مدارک خود به منظور 
و  ورزشی  رشته  این  روز  دانش  از  برخورداری 
همچنین آموزش بهتر استعدادهای والیبال قم 
با حضور  آراسته  مهسا  که  طوری  به  داشتند، 
در دوره مربیگری سطح یک بین المللی مربی 
بین المللی والیبال استان قم شد و سپس برای 
هدایت تیم ملی والیبال دختران نوجوان در راه 
نیز  آسیا  قهرمانی   ۲0۱7 رقابت های  به  اعزام 

انتخاب شد.
سیدابوالفضل احمدی به عنوان رئیس هیأت 
به  والیبال  تجربه  با  مربی  و  قم  استان  والیبال 
مربیگری  دوره  در  استان  این  از  نمایندگی 
سطح دو بین المللی والیبال برای ارتقای مدرک 
مربیگری خود حضور یافت، در حالی که این دوره 
با حضور پیتر نونبرت مدرسی از کشور آلمان به 
 )FIVB( نمایندگی از فدراسیون جهانی والیبال
برگزار شد. همچنین دیگر مربی با تجربه والیبال 
این رشته ورزشی  از پیشکسوتان  و  استان قم 
یعنی علی منافی با حضور در دوره سطح یک 
مربیان  جمع  به  والیبال  بین المللی  مربیگری 
بین المللی والیبال قم ملحق شد، در حالی که 
پژوهش  و  آموزش  کمیته  نظارت  با  دوره  این 

فدراسیون والیبال در شهر اراک برگزار شد.

*رقابت استعدادهای والیبال قم در 
مسابقات قهرمانی کشور

سنی  رده  لیگ های  اکنون  هم  حالی  در 
بزرگسالان باشگاه های کشور در جریان است و 
خبری از مسابقات پایه این رشته نیست، اما با 
برنامه ریزی از سوی فدراسیون والیبال، دومین 
دوره مسابقات مینی والیبال قهرمانی رده سنی 
نونهالان کشور با عنوان جام پیشکسوتان فقید 
استان  رامسر  شهرستان  میزبانی  به  والیبال 
مازندران برگزار شد. در حالی که تیم های شرکت 
با  روز  هفت  مدت  به  مسابقات  این  در  کننده 
یکدیگر به رقابت پرداختند، این مسابقات در دو 
گروه پسران و دختران برنامه ریزی و برگزار شد و 
در مسابقات بخش پسران تعداد ۸۲ تیم با یکدیگر 
به رقابت پرداختند و تیم های اول تا چهارم معرفی 
شدند. در حالی که نمایندگانی از هیأت والیبال 
استان قم نیز اعزام شده بودند، رقابت های مرحله 
مقدماتی بخش پسران در 3۲ گروه شامل ۱4 
گروه دو تیمی و ۱۸ گروه سه تیمی برگزار شد 
و در پایان دور مقدماتی، از هر گروه دو تیم و 
جمعا 64 تیم به مرحله بعدی صعود کردند و در 
ادامه به شکل حذفی به مصاف یکدیگر رفتند تا 

تیم های اول تا چهارم مشخص شوند.
*اعزام تیم های آذین، کریمه و سبحان 

قم به مسابقات پسران ایران
با برگزاری جشنواره مینی والیبال ویژه متولدین 
سال ۱3۸۲ در سالن ورزشی محمدی کاشانی قم، 
در نهایت تیم های والیبال آذین، طوسی و کریمه 
اول تا سوم شدند و بدین رتیتب مجوز حضور در 
جشنواره مینی والیبال پسران کشور در شهرستان 

رامسر را به دست آوردند.
مسابقات والیبال قهرمانی رده سنی نونهالان 
کشور در حالی به میزبانی هیأت والیبال استان 

مازندران انجام رسید که تیم های والیبال آذین، 
کریمه و سبحان از استان قم در این رقابت ها 
غرفه  بهترین  تندیس  و  بودند  یافته  حضور 
فرهنگی این رقابت ها نیز به تیم قم اختصاص 
یافت. در حالی که مقام نخست و عنوان قهرمانی 
تیم  به  پسران  بخش  در  رقابت ها  از  دوره  این 
هیأت گلستان اخصتاص پیدا کرد، تیم های کاله 
مازندران، کاشان و گیلان نیز رتبه های دوم تا 
چهارم مسابقات مینی والیبال قهرمانی نونهالان 
پسر کشور را به دست آوردند، ضمن اینکه دو 
تیم کریمه و سبحان قم در مرحله گروهی حذف 
شدند و تیم آذین قم نیز در مرحله حذفی برابر 
ادامه  از  و  کرد  واگذار  را  نتیجه  تهران  آتا  تیم 

مسابقات کنار رفت.
*نوین و سیمیا نمایندگان قم در والیبال 

دختران نونهال کشور
همچنین در جشنواره مسابقات والیبال نونهالان 
دختر کشور در رامسر نیز تیم والیبال نوین قم با 
مربیگری نسرین رامین و سیمیا قم با مربیگری 
ندا زمانی حضور داشتند، در حالی که در قسمت 
دختران 73 تیم در ۱6 گروه شامل 9 گروه پنج 
تیمی و هفت گروه چهار تیمی مقدماتی رقابت 
کردند. رئیس هیأت والیبال استان قم افزود: در 
پایان دور مقدماتی بخش دختران این رقابت ها 
از هر گروه دو تیم و مجموعا 3۲ تیم به مرحله 
بعدی صعود کردند و سپس به شکل حذفی در 
مراحل بعدی به رقابت پرداختند تا پس از سه 
دختران  مسابقات  چهارم  تا  اول  تیم های  روز، 
دختران  بخش  رقابت های  شوند.  نیز مشخص 
نیز به مدت سه روز برگزار شد و اعضای کمیته 
استعدادیابی و مسؤولان استعدادیابی 3۱ استان  
رقابت های هر دو  برگزاری  نیز در زمان  کشور 
گروه پسران و دختران حضور داشتند در حالی 
که مسابقات در مجتمع شهید چمران آموزش 
و پرورش رامسر در پنج کیلومتری چابکسر به 

انجام رسید.
*آینده ای موفق در انتظار والیبال مردان 

و بانوان قم
رئیس هیأت والیبال استان قم در گفت وگو با 
خبرنگار فارس راجع به این مسابقات اظهار کرد: 
ابتدا باید از تلاش های کمیته استعدادیابی هیأت 
والیبال قم به واسطه برقراری ارتباط بسیار خوب 
با باشگاه ها فعال این رشته و تلاش برای رشد 
و توسعه والیبال قم تقدیر کنم. سیدابوالفضل 
بخش  دو  هر  در  را  قم  والیبال  آینده  احمدی 
مردان و بانوان رو به رشد و موفقیت آمیز دانست 
و عنوان کرد: همچنین جا دارد به عوامل هر سه 
تیم اعزامی قم به این رقابت ها صمیمانه خدا قوت 
بگویم و ان شاءالله در برنامه های بعدی کمیته 
که  همان گونه  والیبال  فدراسیون  استعدادیابی 
امسال از سال گذشته سطح مسابقات و کیفیت 
تیم های اعزامی بالاتر بود، در سال آینده نیز برای 
موفقیت آمیزتری  متولدین سال ۱3۸3 حضور 

داشته باشند.



 

5 علمی و سلامت 

جوانان بخوانند؛

چربی سوزی با پوشیدن پلاستیک
دروغ یا واقعیت؟

یک متخصص طب ورزشی گفت: لباس های ورزشی پلاستیکی تنها سبب افزایش 
تعریق بدن شده و هیچ نقشی در چربی سوزی ندارند.

احمد هاشمیان متخصص طب ورزشی ؛ اظهار داشت: از دیدگاه معادله های علمی 
چربی سوزی تنها از راه افزایش طبیعی سوخت و ساز بدن و پایین آوردن میزان کالری 

دریافتی صورت میگیرد.
وی افزود: بنابراین نمی توان انتظار داشت که با پوشیدن لباس های پلاستیکی وزن 
بدن فرد کاهش یابد چراکه این لباس ها به هیچ عنوان با چربی اضافی بدن سر و کار 

نداشته و تنها از مبادله دمای بدن با دمای محیط جلوگیری می کنند.
این متخصص طب ورزشی تاکید کرد: این قبیل لباس های ورزشی پلاستیکی نه 
تنها تاثیری در کاهش وزن افراد نداشته بلکه با جلوگیری از تبادل دمای بین دمای 

بدن و محیط سبب افزایش بیش از اندازه دمای بدن می شود.
هاشمیان بیان داشت: افزایش زیاد دمای بدن در اثر استفاده از لباس های ورزشی 
پلاستیکی نه تنها در متابولیسم سلول های بدن اختلال ایجاد می کند، بلکه با تعریق 

بیش از اندازه سبب کاهش مقدار زیادی از آب بدن می شوند.
وی ابراز داشت: کاهش وزن، هیچ ارتباطی با کاهش چربی ندارد و کاهش هر ماده ای 
از بدن همچون آب، پروتئین و یا هر ترکیب دیگری سبب کاهش وزن شده درصورتی 

که در سوخت چربی های بدن هیچ تاثیری ندارد.

یک متخصص طب سنتی  مطرح کرد

درمان کبد چرب با چای سبز
یک متخصص طب سنتی گفت: چای سبز از تجمع چربی و رسوب در کبد 

جلوگیری می کند.
مریم مفیدی با اشاره به اینکه بعضی دمنوش ها جایگزین مناسبی برای چای 
هستند، گفت: مصرف چای گل گاو زبان و سنبل باعث آرامش اعصاب و کاهش 
عوارضی همچون فشار خون، تنگی نفس،گلو درد، سنگ کلیه، سردرد های عصبی، 

تشنج، صرع و وسواس می شود.
این متخصص طب سنتی با بیان اینکه نوشیدنی چای سبز باعث کاهش چربی در 
کبد می شود، تاکید کرد: مصرف این نوشیدنی از افزایش وزن و ابتلا به بیماری کبد 

چرب و سرطان کبد در افراد چاق جلوگیری می کند.
مفیدی با بیان اینکه مصرف چای دارچین برای زنان باردار مفید نیست، اذعان 
داشت: این نوشیدنی باعث کاهش درد در ناحیه پا، استرس، حساسیت های فصلی، 
دلهره و بوی بد دهان در افراد می شود. مفیدی نوشیدنی دیگر را چای نعناع دانست 
و اظهار داشت:  از خواص مهم این نوشیدنی، لطیف کننده خون، آسودگی در هضم 
غذا، پاکسازی کبد، سلامت قلب، درمان بیماری گوارشی، ،مقوی اعصاب، اشتهاآور، 

دفع صفرا و از بین بردن عفونت سرماخوردگی است.
این متخصص طب سنتی نوشیدنی پونه را جز قوی ترین آنتی بیوتیک دانست 
و تاکید کرد: این چای برای افراد با طبع گرم مفید است و دارای فوایدی همچون 
صفرابر، کاهش درد، سینه رقیق کننده خون، ادرارآور، خلط آور، انرژی زا،تقویت کننده 

معده و ضدتب است.
وی به چای زعفران اشاره کرد و افزود: از مهمترین خواص این چای، شادی بخش، 

جلوگیری از پوسیدگی دندان، خلط آور، زایمانی آسان و پاکسازی کلیه است.

با نوشیدنی های ضد استرس در فصل پاییز
 آشنا شوید

از  برای رفع مشکل استرس به جای پناه بردن به داروهای اعصاب می توان 
دمنوش های برطرف کننده اضطراب استفاده کرد.

به گزارش  گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران؛ نوشابه های انرژی زا گزینه ای 
بسیار نادرست برای رفع احساس استرس و نگرانی است، چرا که با باز کردن عروق 
خونی سطح استرس را در کل بدن افزایش می دهد. همچنین مصرف این نوشیدنی ها 
باعث اضافه وزن، دیابت، بیماری های قلبی، خرابی دندان ها و نیز پیری سلول های 
پوست می شود. از بهترین نوشیدنی های خانگی برای رفع استرس می توان شیر گرم، 
آب ، آب نارگیل، آبمیوه تازه، دمنوش های گیاهی چون چای بابونه، چای گل گاو زبان 
و چای سبز را نام برد. به طور مثال، در شیر گرم موادی وجود دارد که علاوه بر ایجاد 
آرامش در بدن باعث رفع التهاب و نگرانی در اعصاب بدن می شود و بویژه مصرف 
آن قبل ازخواب شبانه و یا در زمان هایی که فرد دچار استرس شدید است، می تواند 
بسیار مفید باشد. آب با وجود اینکه بهترین نوشیدنی درمانی است اما به دلیل نداشتن 
طعم اغلب توسط افراد رد می شود و بسیاری از انسان ها در سراسر کره آب نمی 
نوشند و در عوض از چای یا قهوه به همراه نوشابه های گاز داربرای رفع عطش استفاده 
می کنند کارشناسان اعتقاد دارند نوشیدن آب که در دمای متعادل باشد، می تواند 
علاوه بر رفع احساس تشنگی با آب رسانی به اعضای بدن مانع از بروز استرس شود و 
حتی افرادی که دچار خشم و عصبانیت ناگهانی هستند با مصرف آب به اعصاب خود 
مسلط می شوند. دمنوش های گیاهی نیز با عطری که دارند و خواص درمانی گیاهان 

تشکیل دهنده آنها می توانند باعث آرامش و تمدد اعصاب شوند.

جولان زعفران تقلبی در بازار

 ادویه فله ای نخرید!
رئیس انجمن صنایع غذایی ایران گفت: ادویه های فله ای به دلیل قرار گرفتن در 

هوای آزاد حاوی انواع مواد خطرناک و سمی هستند.
محمد حسین عزیزی رئیس انجمن صنایع غذایی ایران و عضو هیئت علمی دانشگاه 
تربیت مدرس اظهار داشت: ادویه هایی که به صورت فله ای و در هوای آزاد به فروش 

قرار می گیرند، برای مصرف مناسب نیستند.
وی افزود: این ادویه ها و تمام مواد غذایی که به صورت فله ای به فروش می رسند، به 
دلیل قرار گرفتن در معرض سرب، آرسینیک، گرد و خاک ها و آلودگی های موجود 
در هوا تمام این مواد و آلودگی ها را به خود جذب کرده و سبب بروز انواع بیماری های 
خطرناک در مصرف کننده می شود. رئیس انجمن صنایع غذایی ایران عنوان کرد: 
باکتری اسپور که نوعی میکروب مقام شده است که به طور مستقیم در این ادویه های 
فله ای استفاده نمی شود اما این باکتری ها در هوای آزاد وجود داشته و بر روی آنها قرار 
می گیرد که می تواند خطرناک باشد. عزیزی در خصوص نوع تقلبی زعفران های فله ای 
نیز اظهار داشت: در زعفران های تقلبی که به صورت تقلبی به فروش می رسند از کلاله 
ذرت که آخته به گیاه گلرنگ است به عنوان زعفران به فروش می رسانند که تشخیص 
آن برای مصرف کننده مشکل است چراکه مقدار کمی زعفران در آن استفاده می شود 

و به راحتی نمی توان نوع تقلبی آن را تشخیص داد .

اگر شب ها کمتر از 8 ساعت بخوابید
چه اتفاقی در بدن رخ می دهد؟

یک متخصص ارتوپد گفت: 90 درصد افراد درطول زندگی یکبار دچار کمر درد 
می شوند.

اسدللهی متخصص ارتوپد ؛ با اشاره به اینکه بعضی افراد با درد کمر، از خواب بیدار 
می شوند، گفت: درد کمر هنگام بیدارشدن از رختخواب به مدت نیم ساعت،  ممکن 
است به دلیل مشخصه بیماری آرتروز باشد.  این متخصص ارتوپد با بیان اینکه ۸5 
درصد از درد در ناحیه کمر بی دلیل است، اظهار داشت: 90 درصد افراد حداقل یکبار 
در طول زندگی به کمر درد دچار می شوند و 50 درصد نیز بیش از یک مرتبه درد در 
این ناحیه را تجربه می کنند.  وی به دلایل درد در ناحیه کمر اشاره کرد و ابراز داشت: 
بیش از سه ساعت پشت میز نشستن به مدت طولانی، رانندگی های طولانی مدت، 
عدم فعالیت های ورزشی و حرکتی، استفاده از کوله پشتی سنگین و غیر استاندارد، 
نغذیه و رژیم درمانی نامناسب از دلایل ایجاد کمر درد در افراد است.  اسدللهی به 
دیگر دلایل درد در ناحیه کمر اشاره کرد و اظهار داشت: در زمان التهاب، آسیب به 
عصب، فتق دیسک و فشار وارده به بدن از دیگر دلایل درد در ناحیه کمر است.   این 
متخصص ارتوپد با بیان اینکه در بیماری آرتروز، درد در ادامه روز بهبود می یابد، ابراز 
داشت: در این بیماری درد در زمان شب دوباره باز می گردد و گاهی بدتر می شود.  
وی با بیان اینکه هنگام درد به مدت بیش از چهار تا شش هفته باید به پزشک مراجعه 
شود ابراز داشت: بیشتر آسیب های جزئی بعد از این مدت بهبود می یابند در صورتیکه 

درد آن برطرف نشد و یا بدتر شد باید به پزشک مراجعه کنید. 
 این متخصص ارتوپد با بیان اینکه هر فردی در شب باید به مدت ۸ ساعت بخوابد 
تاکید کرد: نخوابیدن به میزان کافی، باعث آسیب به کمر و افزایش درد در این ناحیه 
می شود.  اسداللهی با بیان اینکه یکی از انواع درد کمر، نوع موضعی است، عنوان کرد: 
راجعه، دردی است که از یک ناحیه به ناحیه دیگر سرایت می کند   متخصص ارتوپد 
به نوع سوم کمر درد اشاره کرد و افزود: در نوع انتشاری ممکن است درد، از نقاط 
دیگر به عصب انتشار یابد و مهمترین منشاء  این نوع درد کمر، مفاصل بین مهره ای، 

رباطهای مربوطه، رباطهای خلفی عضلات ثبات دهنده لگن است.

پشت پرده انواع ترشی و شور

ترشی برای این افراد قدغن است!
ترشی ها به خصوص در فصل زمستان  در زمره خوردنی های محبوب  بسیاری افراد به 
حساب آمده و در خانه هر ایرانی پیدا می شود. کمتر دخترخانمی وکودکی را می شناسید که 
میوه ها و ترشیجات را دوست نداشته باشد. لواشک و قره قوروت از خوراکی های محبوب این 
رده سنی است اما باید بدانیم که خوردن این مواد غذایی برای بدن در سنین مختلف مضرات 

مختلفی داشته و موجب ابتلا به زانو درد و دردهای مفصلی می شود.
افراد سالم باید برای استفاده از ترشی ها از مواد متعادل کننده آن ها یا به اصطلاح طب 
سنتی از مصلحات نیز استفاده کنند تا به سلامتی بدن صدمه وارد نشود اما برخی بیماران 
خاص نیز هستند که به هیچ وجه نباید از ترشیجات استفاده کنند زیرا به هرحال به عضو 

بیمار بدن بیشتر آسیب دیده و موجب تشدید بیماری می شود.
خانم ها و دختران عاشق لواشک و ترشی مراقب باشند

حسن اکبری متخصص آسیب شناسی و محقق طب سنتی با اشاره مضر بودن مصرف 
ترشی در کودکان گفت: در این رده سنی به خصوص اطفال با غلبه سردی و تری مزاج و در 
دختربچه ها که علاقه زیادی به خوردن ترشی ها مانند لواشک، آلو ترش، قره قوروت و میوه 
های ترش دارند، خردن ترشیجات به اعصاب آن ها آسیب رسانده و برای بدنشان مضر است. 
وی ادامه داد: خانم ها نیز به علت اینکه سردی و تری مزاجشان اغلب بیشتر از مردان است 
به همین دلیل مصرف زیاد ترشیجات برای آن ها مضر است اما متاسفانه در جامعه این گروه 

علاقه بیشتری به مصرف موادغذایی ترش دارند.
زانو درد و آرتروز بلایی که ترشی ها سرتان می آورد

اگر درد زانو و مفصلی دارید باید بدانید که برخی مواد غذایی برای شما مضرر بوده  و به 
تشدید دردهایتان دامن می زند. متخصص آسیب شناسی با تاکید بر اینکه برخی بیماران 
نباید از ترشی ها استفاده کنند، عنوان کرد: افراد مبتلا به آرتروز کمر، گردن، زانو و آرنج، 
بیماران روماتیسمی مثل لوپوس، آرتریت روماتوئید و مبتلایان به ام اس به هیچ وجه از 
ترشی ها استفاده نکنند زیرا این مواد غذایی موجب تشدید بیماریشان می شود. وی افزود: 
برخی افراد خوردن ترشی برای آن ها مضر است این اشخاص با مصرف مواد غذایی ترش 
به زانو درد و آرتروز مبتلا شوند. یکی از دلایل زانو درد سرد شدن آن است، درد زبان بدن 
بوده و نشان دهنده سبک زندگی نادرست و عادت غلط غذایی است. اکبری با اشاره به علت 
بروزدرد زانو و آرتروز با خوردن ترشی ها گفت: یکی دیگر از بخش های بدن که در اثر مصرف 
ترشی ها آسیب می بینند مفصل هایی مانند زانو، ما بین دیسک کمری، آرنج و زانو هستند. 
این مفاصل به دلیل ذات سردشان با خوردن ترشی ها و مواد غذایی سرد و تر دچار عارضه 

شده و آسیب می بینند.
بیماران ام اس لب به ترشی نزنند 

وی با اشاره به سرد و تری  مزاج ترشیجات گفت: ترشی ها به علت مزاجشان عمدتا برای 
عصب مضر بوده و نقاطی از بدن را که اعصاب بیشتری در آن وجود دارد بیشتری آسیب می 
بینند به همین دلیل در بیماران ام اس که اعصاب بدن و غلاف میلین عصب آنها تخریب شه 

به هیچ عنوان نباید از ترشیجات استفاده کنند.
ترشی های مضر و کم ضرر کدامند؟

اکبری با اشاره به کم ضررترین و مضرترین موادغذایی ترش گفت: برخی ترشی ها مانند 
آب نارنج و سرکه محلی انگور نسبت به سایر آنها ضرر کمتری داشته و آبلیمو، آبغوره و 
گوجه فرنگی که در ترشی های خانگی استفاده می شوند از مضرترین ترشی ها هستند 
و برای مصرف این مواد باید از کمی نمک یا مصلح ها آن ها استفاده کرد. مححق طب 
سنتی با بیان اینکه برخی مواد دارای مزاج گرم و خشک مصلح یا به عبارتی متعادل کننده 
ترشیجات هستند، افزود:  نمک طبیعی، سیاه دانه، زیره، آویشن، گل محمدی، گلپر، فلفل 
سیاه، زنجبیل، دارچین و زنیان به کاهش مضرات ترشی ها و تعادل آن ها کمک می کنند 
و به همین دلیل توصیه می شود افراد سالم به شرط سلامت بدن می توانند به اندازه و با 

مصلح مواد ترشی را مصرف کنند.

شرکت RecoverX برای اولین بار فناوری سرمایش الکتریکی برای درمان درد 
عضلانی پس از ورزش را با استفاده از مواد ترموالکتریک معرفی کرد.

پس از فعالیت شدید ورزشی فیبرهای عضلانی تخریب شده و عوارض پارگی های 
میکروسکوپی در تارهای عضلانی باعث سفتی و دردناک شدن اندام ها می شود. 
نمونه برداری آزمایشگاهی از عضلات در روز بعد از ورزش شدید نشان می دهد که 
خونریزی و قطع اتصال فیلامان های عضلات در اثر ساییده شدن روی هم طی 
انقباض، باعث ایجاد درد پس از ورزش می شود.الکس آگوار، بنیانگذار شرکت 
RecoverX در مورد ویژگی  فناوری یخ الکترونیک عنوان کرد: برای اولین بار شرکت 
ما موفق به تولید باندهای سرد و گرم برای بهبود محل آسیب دیده در ورزشکاران 
رشته های مختلف شد. ویژگی اصلی فناوری یخ الکترونیک عدم نیاز به کیسه های 
یخ معمولی است و این دستگاه با استفاده از باتری موجود محل مورد نظر را به 
سرعت سرد می کند.وی در ادامه افزود: باند ورزشی ترموالکتریک را می توان به 
صورت هوشمند و با استفاده از اپلیکیشن تلفن همراه کنترل کرد. این اپلیکیشن 
امکان کنترل دقیق دمای گرم و سرد، مدت زمان و چرخه کار را در اختیار کاربر قرار 
می دهد.قیمت مجموعه باند ورزشی همراه با اپلیکیشن کنترل حدود 300 دلار است 

که تا سال ۲0۱۸ به بازار عرضه خواهد شد.

یخ الکترونیک برای رفع درد عضلانی

محققان ایرانی که کیت تشخیص بویایی را طراحی 
کرده اند ، درصدد هستند آنها را در کلینیک تست بویایی 
دو بیمارستان به کار گیرند. این کیت ها اولین روش 

استاندارد ارزیابی حس بویایی در کشور است.
صفا طاهرخانی، محقق یک شرکت دانش بنیان و 
بنا  داشت:  اظهار  بویایی  تشخیص حس  طراح کیت 
داریم دو کلینیک بویایی در بیمارستان های امیر اعلم و 

بقیه الله )عج( راه اندازی کنیم.
وی با بیان اینکه بویایی مردم به دلیل  آلودگی هوا 
خصوصا در استان های جنوبی کشور و مناطق صنعتی 
دچار اختلال شده است، عنوان کرد: از این رو نیاز است 
که از این کیت ها برای پیشگیری از اختلالات دیگر بهره 

ببریم.
طاهرخانی خاطرنشان کرد: استفاده از این کیتها، اولین 
روش استاندارد ارزیابی حس بویایی به صورت کمی در 

ایران به شمار می رود.
وی افزود: کیت تشخیص حس بویایی به صورت یک 
تست  ساده طراحی شده و نشان می دهد که فرد دچار 

اختلال یا  عدم اختلال در این حس بویایی است.
این محقق با اشاره به کاربردهای کیت تشخیص حس 
بویایی عنوان کرد: پیش بینی بیماری  های اعصاب مرکزی 
مانند پارکینسون و آلزایمر، تشخیص تمارض به از دست 
دادن حس بویایی در پزشکی قانونی، بررسی اختلالات 

رشد در کودکان مانند اوتیسم و بیش فعالی، عدم تمرکز، 
ارزیابی عملکرد حس بویایی و تشخیص اختلالات بویایی 
در کلینیک  ها و مراکز درمانی و تحقیقاتی و غربالگری 
افراد برای مهارت  های شغلی از جمله کاربردهای این کیت 

هستند.
وی با اشاره به کیت های تست بویایی تاکید کرد: با 
استفاده از کیت های تشخیص تست های بویایی، آستانه 
سنجی و تست های دیگر را انجام می دهیم و به سایر 

کلینیک ها خدمات دهی می کنیم.
طاهرخانی گفت: با راه اندازی کلینیک های تست 
بویایی می توانیم بیشتر و بهتر به مردم در این خصوص 

خدمات دهی کنیم.
وی با بیان اینکه بنا داریم که نمایندگی های دیگری 
در سراسر کشور بگیریم، خاطرنشان کرد: ما می توانیم در 
این شرکت دانش بنیان کلینیک هایی را تجهیز کنیم و 

پرسنل آنها را در این راستا آموزش دهیم.

همزمان با از راه رسیدن محصولات جدید الکترونیک که از فناوری هوش مصنوعی 
بهره مند هستند، شرکت های سخت افزاری نیز تلاش می کنند تراشه های متناسب 

با محصولات مذکور را طراحی و عرضه کنند.
 گوگل و مایکروسافت از جمله شرکت های هستند که ماشین های دارای هوش 
مصنوعی پیشرفته ای را عرضه کرده اند که حتی می توانند بدون نیاز به یادگیری و 
آموزش صحبت های انسان ها را درک کرده و با آنها گفتگو کنند.یکی از پیش شرط 
های ارتقای این نوع محصولات استفاده از سخت افزارهای متفاوت و قدرتمند وبه 
خصوص تراشه های رایانه ای تازه ای است که از توان بالاتری برای پردازش و تحلیل 
داده ها برخوردار باشند.ماشین های عصر هوش مصنوعی هم از الگوریتم های خاص و 
هم از پردازنده های ویژه ای استفاده می کنند که نه تنها روند خودآموزی را در دنیای 
هوش مصنوعی تسریع می کنند، بلکه می توانند آموزش های خود را بدون نیاز به 
انسان اجرایی کنند.گوگل و آی بی ام از جمله شرکت هایی هستند که در تلاش برای 
تولید چنین پردازنده هایی هستند و حالا اینتل بزرگترین شرکت سازنده تراشه در 

جهان نیز به جمع این شرکت ها پیوسته است.
این شرکت روز گذشته پردازنده هوش مصنوعی جدیدی به نام نروانا عرضه کرد 

که قرار است آزمایش عملی آن از نیمه سال ۲0۱7 آغاز شود.  در صورت موفق بودن 
این آزمایش ها عرضه Nervana به بازار از اواخر سال ۲0۱7 آغاز می شود.هم اکنون 
بخش عمده بازار تراشه های هوش مصنوعی در کنترل شرکت nVidia است و اینتل 
می خواهد با عقب زدن nVidia این بازار را هم از آن خود کند. فناوری جدید مورد 
استفاده در این تراشه حاصل خرید یک شرکت نوپا به نام نروانا توسط اینتل در ابتدای 
سال ۲0۱6 است. در حالی که تراشه TPU گوگل تنها قرار است در مراکز داده خود 
این شرکت مورد استفاده قرار بگیرد و تراشه True North آی بی ام هنوز به بازار 
نیامده، اینتل می گوید تراشه نروانا می تواند در انجام دو وظیفه مهم به سیستم های 
هوش مصنوعی کمک کند.این دو وظیفه عبارتند از خودآموزی وظایف محول شده و 
سپس اجرای آنها در قالب برنامه های مختلف. این در حالی است که تراشه های فعلی 

از توان اجرای بهینه هر دو وظیفه مذکور به طور همزمان برخوردار نیستند.
اینتل می گوید تراشه نروانا هم در رایانه های شخصی و هم در مراکز داده قابل 
استفاده خواهد بود و برای ارتقای نسل جدید اینترنت یا همان اینترنت اشیا هم به کار 
گرفته خواهد شد. قرار است بعد از آزمایش عملیاتی این تراشه اطلاعات بیشتری در 

مورد توانمندی های آن منتشر شود.

یک پژوهش جدید که مدت زمان نگهداری ریه 
پیوندی در خارج از بدن را افزایش می دهد،امیدها را 
برای نجات جان انسان های زیادی افزایش داده است.

 معمولا زمان پزشکان برای پیوند یک ریه اهدایی 
محدود بوده و آنها سعی می کنند تا پیش از شش 
از  زیرا پس  برسانند،  پایان  به  را  این عمل  ساعت 
گذشت این زمان، بافت های ریه شروع به تجزیه شدن 

می کنند.
اما با استفاده از این روش جدید، که پرفیوژن ریه 
)EVLP(نام دارد، به مدت بیش از ۱۲ ساعت و بدون 
آسیب رسیدن به عضو پیوندی و کاهش شانس زنده 
ماندن دریافت کننده، می توان به نگهداری ریه در 

خارج از بدن انسان کمک کرد.
پیشتر، گذشتن ساعت های بیشتر برای پزشکان به 
معنی از بین رفتن عضو اهدایی و از دست رفتن شانس 

پیوند بود.
برای نیازمندان به دریافت ریه، این مسئله بسیار 

حیاتی بوده و حکم مرگ و زندگی را دارد.
در حال حاضر تعداد این گیرندگان که در لیست 
انتظار دریافت عضو هستند تنها در کانادا و آمریکا در 

حدود ۱700 نفر است.
این فرایند با گرفتن ریه از فرد اهدا کننده آغاز شده 
و سپس اندام اهدایی فورا در یخ قرار داده شده و به 
بیمارستان مورد نظر برای انجام عمل پیوند فرستاده 

می شود.
محققان با نگهداری ریه به مدت ۱۲ ساعت در این 

روش جدید به نتایج جالبی دست پیدا کردند.
در عمل های پیوند انجام شده، بیمارانی که این ریه ها 
به آنها پیوند زده شده بود در مقایسه با بیماران دیگر، 
مدت زمان یکسان و مشابهی را در بیمارستان سپری 
کردند و هیچگونه مشکل و عوارضی در آنها مشاهده 
نشد.ضمنا تمام علائم این دو گروه با یکدیگر یکسان 

بوده و تفاوتی نداشت.
پیشتر نیز محققان از این روش برای ترمیم ریه های 
پیوندی ناسالم و کاهش احتمال پس زدن ریه پیوندی 

استفاده کرده بودند.

دانشمندان طی یک پژوهش جدید، ژن یک گیاه را تغییر دادند و به اصطلاح 
"هک" کردند تا بهره  برداری آن از نور خورشید را افزایش دهند.

 دستیابی به این موفقیت در نهایت می تواند به طور چشمگیری میزان رشد مواد 
غذایی را افزایش دهد.

به فرآیند بهره وری گیاه از نور خورشید فتوسنتز می گویند که در این فرآیند گیاه 
نور خورشید، دی اکسید کربن و آب را به غذا تبدیل می کند.

به ادعای دانشمندان در حال حاضر این فرآیند بسیار ناکارآمد است، زیرا از کمتر 
از یک درصد از انرژی موجود بهره می گیرد.

اما دانشمندان با تغییر ژنتیکی بخشی از سیستم حفاظتی گیاه موفق شدند تا 

میزان جذب نور خورشید و در نهایت میزان رشد یک گیاه را در حدود ۱4 تا ۲0 
درصد افزایش دهند.

آنها این روش را بر روی گیاه تنباکو انجام دادند.
استفان لانگ، استاد علوم زراعی در دانشگاه ایلی نوی که رهبری این پژوهش را بر 
عهده دارد اظهار کرد: حالا که این روش جدید بر روی گیاه تنباکو جواب داده است، 
می توان آن را بر روی گیاهان دیگر نیز انجام داد.وی افزود این روش می تواند سبب 
افزایش میزان تولید مواد غذایی در سراسر جهان شود.لانگ در ادامه گفت: این اولین 
بار است که دانشمندان قادر به انجام کاری مثل این بوده اند. هر چند که تا اجرای آن 

در مقیاس بزرگ و وسعت جهانی در حدود ۱5 سال فاصله داریم.

راه اندازی کلینیک تست بویایی در دو بیمارستان

تراشه های جدید برای محصولات عصر هوش مصنوعی ساخته شد

مدت نگهداری ریه پیوندی در خارج از بدن افزایش یافت

"هک" کردن گیاهان برای افزایش محصول

به زودی تغذیه با غذاهای مجازی از طریق فناوری امکان پذیر خواهد شد و بشر 
طعم های دلنشین را از طریق مجازی تجربه خواهد کرد.

 این ایده "تجربه غذاخوری شبیه سازی شده" نام دارد و با این روش رژیم غذایی 
راحت تر و سالم تری خواهیم داشت.محققان دانشگاه ملی سنگاپور، آبنباتی دیجیتالی 
به همراه قاشق الکترودی ساخته اند که هر کدام  چهار طعم مختلف دارند.فناوری دکتر  
نمیش راناسینگ استفاده از شبیه سازی الکتریکی است که طعم غذاهای مختلف را در 
دهان انسان ایجاد می کند. البته تنها طعمی که موفق به شبیه سازی آن نشده طعم 
شیرین است.سیگنال ها مهم ترین مزه ها یعنی تلخ، شور، ترش و شیرین را با استفاده از 
الکترودهای نقره ای در نوک زبان ایجاد می کنند. گیرنده های طعم نیز تغییرات کوچک و 
متناوب در دما را با استفاده از عناصر نیمه رسانا به سرعت تنظیم می کنند.دستگاه کنونی 
تاحدودی وزن زیادی دارد، اما با طراحی مجدد قادر به ارتباط با زبان کاربر حتی در زمان 
بسته بودن دهان خواهد بود.سال گذشته شرکتی در لس آنجلس ابتکار غذای مجازی 

را معرفی کرد و در پروژه "تغذیه" از هدست و بو در دنیای مجازی استفاده شده بود.
هدف اصلی شرکت کمک به افراد مبتلا به دیابت و آلرژی به مواد غذایی خاص عنوان 

شده تا قادر به استفاده از همه نوع غذا بدون نگرانی از مشکلات سلامتی باشند.

تجربه طعم غذاهای ممنوعه به صورت مجازی

دوشنبه -اول آذر ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4151

خطرات موبایل و تبلت برای کودکان

دستگاه های قابل حمل مانند گوشی هوشمند موجب محدود شدن حرکت در کودکان 
می شوند و این شرایط می تواند تاخیر در رشد را به همراه داشته باشد، زیرا تحرک توانایی 

های یادگیری و توجه را بهبود می بخشد.
دلایل بی شماری برای این که اجازه ندهید فرزند زیر ۱۲ سال شما با گوشی هوشمند یا 
تبلت بازی کند، وجود دارند. اگرچه ما در دنیایی زندگی می کنیم که فناوری به صورت روزانه 
پیشرفت می کند و به طور قابل توجهی کیفیت زندگی ما را بهبود بخشیده است، اما آن چه 
که باید همواره در اولویت قرار بگیرد سلامت کودکان است و دستگاه های قابل حمل مانند 

گوشی هوشمند و تبلت می توانند آنها را در معرض خطر قرار دهند.
پژوهش ها نشان داده اند که استفاده از این دستگاه ها می تواند آسیب های جدی به 
سلامت کودکان وارد کند و و عوارض زنجیره ای را موجب شود. استفاده از دستگاه هایی 
مانند گوشی هوشمند و تبلت ها بر روند رشد و یادگیری کودکان تاثیر گذار بوده و رفتار آنها 
را تحت تاثیر قرار می دهد. در ادامه دلایلی که باید این وسایل را از دسترس کودکان خارج 

کنید، ارائه می دهیم.
تاخیر در رشد

دستگاه های قابل حمل مانند گوشی هوشمند موجب محدود شدن حرکت در کودکان 
می شوند و این شرایط می تواند تاخیر در رشد را به همراه داشته باشد، زیرا تحرک، توانایی 
های یادگیری و توجه را بهبود می بخشد. هنگام ورود به مدرسه، تاخیر در رشد تاثیر منفی 
بر شرایط تحصیلی کودکان می گذارد. استفاده از این دستگاه ها توسط کودکان زیر ۱۲ سال 

به طور قابل توجهی می تواند یادگیری و رشد آنها را محدود کند.
کمبود خواب

کمبود خواب در کودکان به مشکلات سلامتی جدی و کسب نمرات پایین در مدرسه 
منجر می شود. متاسفانه 60 درصد والدین توجهی به میزان استفاده فرزندان خود از فناوری 
های مختلف ندارند و 75 درصد کودکان اجازه دسترسی به فناوری در اتاق خواب خود را 

دارند.
مطالعاتی که به تازگی انجام گرفته حاکی از آن است که تبلت ها و تلفن های همراه 
هوشمند به ویژه اگر کودک بلد باشد با استفاده از آن برای دیگران پیامک بفرستد یا پیامک 
های دریافتی را بخواند، الگوی خواب او را مختل می کند و این مساله نه فقط بر هوش 

کودک، بلکه حتی بر رشد جسمی او نیز تاثیر منفی خواهد داشت.
رشد سریع مغز

طی بازه زمانی تولد تا دو سالگی، اندازه مغز سه برابر می شود و تا سن ۲۱ سالگی به رشد 
خود ادامه می دهد. رشد اولیه مغز به واسطه محرک های محیطی یا محرومیت های آنها 

صورت می گیرد.
تحریک رشد مغز در نتیجه مواجهه بیش از اندازه با فناوری ها نشان داده است که می 
تواند با کاهش توانایی خودتنظیمی، تاخیر شناختی، اختلال در یادگیری، کمبود توجه و 

تکانشگری افزایش یافته مرتبط باشد.
چاقی فراگیر

خطر ابتلا به چاقی در کودکانی که از دستگاه های قابل حمل در اتاق های خود استفاده 
می کنند، 30 درصد بیشتر است. سی درصد کودکان مبتلا به چاقی در آینده به دیابت مبتلا 
خواهند شد و با خطر افزایش یافته سکته مغزی و حمله قلبی زودرس مواجه هستند که 

طول عمر را کاهش می دهند.

فوتوفوبی
رعایت نکردن فاصله از منابع نوری باعث خسته شدن چشم می شود و حساسیت به نور یا 
فوتوفوبی پیامد این مساله است. کار زیاد با رایانه، تبلت، گوشی و حتی تماشای زیاد تلویزیون 

از فاصله نزدیک و مواجهه بیش از حد با منابع نوری باعث بروز این مشکل می شود.
بررسی های جدید دانشمندان نشان می دهد کار زیاد با رایانه به چشم کودکان آسیب 
های جدی وارد می کند و می تواند برای سیستم عصبی و چشمی کودکان بسیار مضر باشد.

تاری دید، تنبلی چشم، آب مروارید و پیری چشم از عوارض شایع در کودکانی است که از 
تبلت و رایانه زیاد استفاده می کنند.

انتشار امواج
گوشی های هوشمند در ماه می سال ۲0۱۱ توسط سازمان بهداشت جهانی در دسته 
ریسک ۲B )امکان سرطان زا بودن( به واسطه انتشار امواج قرار گرفتند. دو سال بعد، دکتر 
آنتونی میلر از دانشگاه تورنتو نسبت به خطرات مواجهه با فرکانس رادیویی هشدار داد و 

پیشنهاد داد این دستگاه ها در دسته ۲A )احتمالا سرطان زا( طبقه بندی شوند.
درد چشم

خیره شدن به نمایشگر دستگاه های قابل حمل مانند گوشی هوشمند و تبلت می تواند 
فشار زیادی به چشم وارد کرده و موجب چشم درد یا سندرم بینایی رایانه ای شود. از این رو، 
باید نسبت به مدت زمانی که کودک در برابر این دستگاه ها می گذراند، توجه داشته باشید.

آسیب انگشت ها
در حالی که خیلی از پدرها و مادرها نگران سلامت روانی فرزندشان هستند که دائم سرش 
را در تبلت کرده و توجهی به اطرافش ندارد، متخصصان درباره آسیب های انگشت و دست 
کودکان که به دلیل استفاده طولانی مدت از صفحات لمسی ابزارهای الکترونیکی به وجود 

می آید، هشدار می دهند.
بر اساس مطالعاتی که در دانشگاه مریلند آمریکا انجام شده استفاده طولانی مدت کودکان 
از موبایل، تبلت و... باعث می شود فرصت کمتری برای انجام بازی های معمولی و کارهایی 
مانند نقاشی کشیدن و... داشته باشند. به این ترتیب عضلات کودک روز به روز تحلیل می 

رود و حرکاتش تاخیر بیشتری خواهند داشت.
بیماری روانی

استفاده بیش از اندازه از فناوری به نرخ های افزایش یافته اضطراب، افسردگی، اختلال دو 
قطبی، جنون، اوتیسم، اختلال دلبستگی، کمبود توجه و رفتار مشکل ساز کودک منجر 

می شود.
زوال عقل دیجیتال

محتوای رسانه ای با سرعت بالا می تواند به کمبود توجه و همچنین کاهش تمرکز، و افت 
حافظه منجر شود.

برای روشن تر شدن این موضوع باید گفت کودکانی که توجه نمی کنند، توانایی یادگیری 
چندانی نیز نخواهند داشت.

نتایج مطالعات نشان می دهند، تمرکز کودکانی که زیاد از تکنولوژی استفاده می کنند در 
آینده روی دروس کم خواهد بود و دچار افت تحصیلی می شوند.

اعتیاد
استفاده از دستگاه های قابل حمل مانند گوشی های هوشمند، والدین را فرزندان خود جدا 
می سازد و در عوض وابستگی آنها به دستگاه ها افزایش می یابد. این شرایط موجب اعتیاد 

به استفاده از این دستگاه ها می شود.
پرخاشگری

پرخاشگری در کودکان می تواند نتیجه دسترسی آسان آنها به محتوای رسانه ای خشونت 
آمیز باشد. در بسیاری از برنامه های تلویزیونی و فیلم ها صحنه های قتل، کشتار، تجاوز، 

شکنجه، مبارزه و قطع عضو دیده می شوند که می توانند بر کودک تاثیرگذار باشند.
ناپایداری

متاسفانه، روشی که کودکان در یک دنیای فناورانه بزرگ می شوند و تحصیل می کنند، 
پایدار نیست. آینده برای کودکانی که بیش از اندازه از فناوری استفاده می کنند، متروک و 

بی حفاظ به نظر می رسد.
بنابراین متخصصان توصیه می کنند بچه های زیر دو سال علاوه بر اینکه نباید به تبلت، 
تلفن همراه هوشمند، لپ تاپ و... دسترسی داشته باشند، بلکه اصلا نباید جلوی هیچ نوع 
صفحه نمایشی قرار بگیرند. کودکان ۲ تا 6 سال نیز نباید بیشتر از ۲ ساعت از روزشان را 
با این گجت ها بگذرانند. علاوه بر این متخصصان به والدین توصیه می کنند از گذاشتن 

تلویزیون و رایانه در اتاق خواب کودک خودداری کنید.



اجتماعی 6

مدیرکل دفتر امور شهری، روستایی و شوراهای استانداری قم  اعلام کرد

وجود 126آبادی بدون سکونت درقم
 مدیرکل دفتر امور شهری، روستایی و شوراهای استانداری قم گفت: در این استان ، 
پنج بخش و 9 دهستان داریم، هم اکنون ۱35 روستای قم بالای ۲0 خانوار و 69 روستا 

نیز زیر۲0 خانوار هستند. 
 ابراهیم ملکی خاطرنشان کرد: ما در بخش آبادی ها، ۱۲6 آبادی بدون سکونت داریم 
و این آبادی ها جدا از این ۱35 روستا است، سعی ما این که تا آنجا که ممکن است 
حتی یا یک و دو خانوار آنها را نگه داریم. وی ادامه داد: عمده روستاهایی که درشهر قم 
متروکه شدند مربوط به بخش مرکزی قم است که به دلیل کویر، بیابان و خشکسالی 
با این مشکل مواجه هستند. ملکی خاطرنشان کرد: عمده ترین مشکل روستاهای قم، 
مشکل کم آبی است، ما چند سال پیش دربخش مرکزی استان، قطب تولید گندم 
بودیم ولی شوری آب این منطقه به ۱7 هزار رسیده و دیگر قابل کشاوزری نیست. وی 
گفت: به دلیل خشکسالی، آب شرب 34 روستای استان قم از طریق تانکر انجام می شود 
و این وضعیت در فصل تابستان تشدید می شود. ملکی با اشاره به راهکارهای مناسب 
برای جلوگیری از متروکه شدن روستاها و آبادی ها گفت: ما بحث آب شرب را از طریق 
مجتمع های آب رسانی تامین می کنیم، مشکل آب شرب ۸0 روستا از طریق سرشاخه 
های دز حل می شود. وی ادامه داد: از سوی دیگر ۲50 میلیارد ریال نیز به مجتمع آب 
رسانی کهک اختصاص دادیم که مشکل برخی دیگر از روستاها از جمله روستاهای به 
سمت کویر، برطرف شود. وی گفت: ما در بخش های کهک، خلجستان و سفلچگان 

دچار مشکل هستیم، البته در برخی روستاها مشکلات کمتر است. 
چرایی متروکه شدن روستاها 

مدیرکل منابع طبیعی قم گفت: توسعه بیابان، کاهش بارندگی و آب های سطحی، 
خشک شدن مرتع و کاهش آب آوردهای قم باعث شده که بخش عمده ای از 
روستاهای قم به حالت متروکه درآیند. سید محمد تقی سجادی در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا خاطرنشان کرد:در منطقه بیابانی و شرق استان ما مساله توسعه بیابان را 
داریم که دلیل آن کاهش میزان بارندگی و ورودی های آبی است، به عنوان نمونه دشت 
مسیله زمانی دارای کشاورزی، مراتع، دامداری و ... بوده ولی امروز آورده آبی آن به صفر 
رسیده است. وی ادامه داد: بسیاری از اراضی کشاورزی درمسیله به بیابان تبدیل شده 
و زندگی دامداری را با چالش مواجه کرده است، متاسفانه این بیابان ها نیز ایجاد کانون 
های ریزگرد، می کنند به گونه ای که حرکت تپه های شن روان در برخی روستاها، 
حتی بافت قدیمی ساختمان ها را مدفون کرده است. سجادی بیان داشت: حرکت شن 
های سطحی، گسترش بیابان و عواملی مانند کاهش کشاورزی و خشکیده شدن مراتع، 
برخی از اهالی روستاهای استان را وادار به مهاجرت می کند. وی بیان داشت: در برخی 
از روستاها تنها افراد مسن، بومی و سخت کوش باقی مانده اند که به سختی کار می 
کنند و مشکلات خاص خود را دارند. سجادی گفت: برخی از روستاهای بزرگ قم به 
شهر تبدیل شدند و قم از نظر زندگی روستایی پایین ترین استان کشور است و کمتر از 
5درصد در روستا زندگی می کنند. وی گفت: متاسفانه درمناطق خوش آب و هوای قم 
نیز مراکز روستا استحاله شده و کاربری های تولید کشاورزی و درآمدهای اقتصادی به 
گردشگاه و تفریحگاه تبدیل شده و افرادی اقدام به ویلا سازی و دخل و تصرف کردند 
وباغ های این روستا هم به دلیل فنی نبودن، کاربری اقتصادی ندارند. مدیرکل منابع 
طبیعی و آبخیز داری استان قم ادامه داد: مساله بیکاری، درآمد پایین اقتصادی، بحث 
های فرهنگی و زرق و برق جوامع شهری نیز باعث شده تعادل بین شهر و روستا حفظ 
نشود و نسل جدید خیلی به روستا پایبند نباشند و به سمت زندگی شهری روی آورند. 
سجادی خاطرنشان کرد: منطقه جعفریه، دشت مسیله، دریاچه نمک، قمرود، قنوات و 
حسین آباد میش مست و ... به دلیل وضعیت بیابانی با چالش مواجه شده و روستاهای 
این مناطق چون آب وهوا و پوشش درختی مناسب ندارد، بیشتر متروکه شدند. وی 
ادامه داد: امروز بیابان به تهدید اصلی برای روسئائیان تبدیل شده و اگر این وضعیت ادامه 

پیدا کند، بیشتر آنها را خالی از سکنه می کند.

 طی هفت ماه سال جاری 

پنج هزار مجوز کتاب در استان قم
 صادر شده است 

سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان  قم گفت: طی هفت ماه سال 
جاری، حدود پنج هزار مجوز کتاب در استان قم صادر شده است .

وحید فرجی روز پنجشنبه در بازدید از کتابفروشی های استان قم، ضمن تقدیر از 
حضور معاون فرهنگی وزیر در استان و بازدید از کتابفروشی های قم توجه جدی ایشان 
به حوزه کتاب، کتابخوانی و مسائل فرهنگی در استان را قابل تقدیر دانسته و افزود: برنامه 
های فرهنگی سالهای اخیر وزارت خانه و دولت حاصل تدابیر و دقت نظر جدی شخص 
آقای صالحی است. وی در ادامه اظهار داشت: هر ساله حدود 9 الی ۱0  هزار مجوز برای 
صدور کتاب در استان قم به ناشران ارائه می شود. وی با اشاره به اینکه استان قم به طرح 
پائیزه گفت: در این طرح که از ۲4 آبان ماه تا ۲4 آذرماه آغاز شده است ۱0۲ کتابفروشی 
شرکت کرده اند و تا بتوانند از تخفیف ۲0 الی ۲5 درصدی فروش کتاب بهره مند شوند. 
وی به برنامه های هفته کتاب در استان قم اشاره کرد و گفت: این برنامه های با همکاری 
نهادهای فرهنگی در استان اجرایی شد و موفق به رونمایی از کتاب های مختلف و ایجاد 

قفسه های باز در مکان های عمومی شدیم.
وی افزود: این قفسه ها در تاکسی رانی، اتوبوسرانی و مکان هایی که مردم استان قم 
در رفت و آمد هستند قرار گرفته است تا به ارتقای فرهنگ کتاب در استان قم کمک 
شایانی کند.وی ادامه داد: در مدارس و مساجد استان قم برنامه های مختلف هفته 

کتاب برگزار شد.

رئیس مرکز مدیریت هوشمند و کنترل ترافیك شهرداری قم  خبرداد

افزایش دوربین های کنترل سرعت و ترافیک 
در سطح شهر قم

رئیس مرکز مدیریت هوشمند و کنترل ترافیك شهرداری قم گفت: مجموع دوربین های 
موجود در شهر قم تا شهریور ماه سال آینده افزایش بیش از دو برابری داشته و به ۱45 

مورد رسیده است.
اکبر قلیچ با اشاره به وضعیت توسعه دوربین های نظارتی و برنامه های کنترل و نظارت 
بر عبور و مرور در شهر، اظهار کرد: در حال حاضر 69 دوربین در بخش های مختلف 

نظارتی، تردد شمار، ثبت تخلف و پلاك در سطح شهر فعال هستند.
رئیس مرکز مدیریت هوشمند و کنترل ترافیك شهرداری قم با تاکید بر اینکه طبق 
برنامه توسعه دوربین های سطح شهر را در برنامه داریم، تصریح کرد: امسال مجموع 
دوربین های شهر در بخش نظارتی 4۱ مورد، ثبت پلاك ۲۱ مورد، ثبت تخلف سرعت 
چهار مورد و تردد شمار سه مورد است که برنامه ریزی برای افزایش بیش از دو برابری 

آنها شده است.
قلیچ با بیان اینکه براساس قرارداد منعقد شده دوربین های نظارتی شهر به 50 مورد 
خواهد رسید، افزود: همچنین قراردادی 30 میلیاردی منعقد شده که به موجب آن 

دوربین های ثبت پلاك به 3۲ مورد افزایش پیدا می کند.
وی با بیان اینکه دوربین های ثبت تخلفات سرعت نیز سال آینده بیش از هشت برابر 
خواهد شد، افزود: این دوربین ها نیز براساس قرارداد 30 میلیارد تومانی منعقد شده 

تامین می شود.
رئیس مرکز مدیریت هوشمند و کنترل ترافیك شهرداری قم با اشاره به نیاز شهر قم 
به توسعه دوربین های تردد شمار، بیان کرد: ذیل همین قرارداد افزایش دوربین های 
تردد شمار از 3 مورد به 30 مورد را در سال آینده محقق می کنیم و افزایش ۱0 برابری 

در این بخش خواهیم داشت و می توان پوشش خوبی را در سطح شهر تامین کرد.
قلیچ با تاکید بر اینکه برنامه ریزی صورت گرفته برای توسعه دوربین های مرکز 
مدیریت هوشمند و کنترل ترافیك تا افق شهریور 96 است، افزود: بر این اساس مجموع 

دوربین های موجود در شهر تا این زمان به ۱45 مورد خواهد رسید.

شهردار منطقه 7 قم  خبرداد

مناسب سازی مسیر های دسترسی به مصلی
 نماز جمعه

شهردار منطقه 7 قم گفت: اجرای طرحهای عمرانی و ترافیکی با هدف مناسب سازی 
و افزایش ایمنی نماز گزاران در معابر دسترسی به مصلی قدس در حال پیگیری است.

علیرضا اقبالیان با اشاره به بازگشایی و اقامه نماز جمعه در مصلی قدس، بیان داشت: 
اقدامات عمرانی و ایمن سازی مصلی را در دستور کار قرار داده ایم و از آغاز اجرای پروژه 

عمرانی مصلی در کنار مجموعه مصلی بوده ایم.
وی با اعلام برنامه ها و خدمات ارائه شده توسط شهرداری منطقه هفت به پروژه 
عمرانی و بهسازی مصلی قدس، افزود : طرح ها و خدمات عمرانی و ترافیکی شهرداری 
در اطراف مصلی قدس، همچنان ادامه دارد. اقبالیان با اشاره به مناسب سازی و ایمن 
سازی معابر دسترسی به مصلی قدس، اظهار کرد: بلوار مصلی قدس جنوبی با کاهش 
ارتفاء رفیوژ وسط و نصب تابلوهای هشداری و ترافیکی ، جهت عبور نماز گزاران مناسب 

سازی شده است .
وی در پایان تصریح کرد:احداث پله بتنی و حفاظ آهنی از ریل راه آهن تا معبر جنب 
مصلی ، زیبا سازی اطراف و نمای خارجی اطراف مصلی نیز از دیگر اقدامات صورت 

گرفته ای بود که شهرداری منطقه در دستور کار داشته است.
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قرار نیست همیشه منتظر برنده شدن در قرعه کشی بانک باشید 
تا مغزتان و خودتان خوشحال شوید،  گاهی هم باید سراغ راه های 

ساده تری رفت.
چه چیزی شما را خوشحال می کند؟ بگذارید از منظر خاص تری 
به این قضیه نگاه کنیم. با این وصف باید بپرسیم چه چیزی مغز شما 

را خوشحال می کند؟
بیایید تا بر روی مسائلی تمرکز کنیم که بسیار ساده و راحت 
هستند و به همان راحتی می توانند مغز شما را خوشحال کنند. 
قرار نیست همیشه منتظر برنده شدن در قرعه کشی بانک باشید 
تا مغزتان و خودتان خوشحال شوید،  گاهی هم باید سراغ راه های 

ساده تری رفت.
در همین زمینه علوم اعصاب به شما راهنمایی و کمک می دهند. 
الکس کراب یک محقق که فوق دکترا در علوم اعصاب دارد به شما 
می گوید چطور می توانید به راه های ساده مغزتان را خوشحال کنید 

و به تبع آن خودتان هم خوشحال شوید.
در این متن با پیشنهادهای ساده  و کاربردی روبه رو می شوید که 

کمک می کنند تا هر روزتان را خوشحال تر بگذرانید.
در شادترین لحظات زندگی خود به موسیقی گوش کنید

موزیک به طریق جالبی بر روی مغز تاثیر می گذارد. موسیقی 
می تواند فضاهایی را یاد شما بیاورد که قبلا در همان فضاها به 
آن گوش داده اید. آیا شما در دوران دبیرستان یا دانشگاه بهترین 
دوران زندگی خود را گذرانده اید؟ موسیقی را که در آن دوران گوش 
کرده اید دوباره برای خود بگذارید تا ببینید که چطور شرایط روحی 
شما تغییر می کند و حالتان بهتر می شود. الکس کراب می گوید : 
یکی از قوی تر تاثیرات موسیقی یادآوری محیطی است که ما قبلا 
در آن به همان موزیک گوش داده ایم. این اتفاق به واسطه ساختار 
لیمبیک اتفاق می افتد که هیپوکامپوس نامیده می شود. موضوع 
مهمی که از آن با عنوان "حافظه وابسته به زمینه" یاد می شود. 
بگذارید به همان دوران دبیرستان یا دانشگاه بازگردیم. اگر شما 
اینروزها به همان موسیقی گوش کنید که در خوش ترین دوران 
زندگی تان به آن گوش سپرده اید به خودتان کمک کرده اید که 
به اوقات شاد زندگی تان وصل شوید و آن شادی را در زمان حال 

احساس کنید و به زمان فعلی بیاورید.
لبخند بزنید و عینک آفتابی!

مغز همیشه هم زیادی باهوش عمل نمی کند. گاهی ذهن شما 
همه اطلاعات تصادفی را دریافت می کند بدون اینکه بداند دقیقا 

چه احساسی دارد. بنابراین به دنبال یک سرنخ می گردد. چیزی که 
"بیوفیدبک" نامیده می شود.

بیوفیدبک در واقع همان تفکری است که وقتی در بدن شما اتفاقی 
می افتد و مغزتان اطلاعات را مرور می کند تصمیم می گیرد که باید 
چه احساسی داشته باشد. شما احساس خوشحالی می کنید بنابراین 
لبخند می زنید. با این حال لبخند شما دو کار انجام می دهد: وقتی 
شما لبخند می زنید مغزتان این خنده را جستجو می کند و می گوید: 

من لبخند می زنم. و این یعنی که من خوشحال هستم.
بنابراین خوشی باعث می شود شما لبخند بزنید. اما در عین حال 

لبخند زدن هم می تواند باعث ایجاد خوشی شود.
احساس شکست می کنید؟ به هر حال لبخند بزنید. حتی اگر 
بناست که این لبخند واقعی و از ته دل نباشد باز هم جواب می دهد.

استراتژی لبخند غیر واقعی از این حیث توصیه می شود که وقتی 
مغز شما احساس می کند :"من اخم کرده ام" خب پشت سر این 
اتفاق چنین فرضیه ای می آید: "من نباید احساس مثبتی داشته 
باشم". با این حال وقتی شما حرکت ماهیچه ها را به سمت دهانتان 
تغییر بدهید این تفکر ایجاد می شود: "من باید لبخند بزنم ، بنابراین 
ما باید خوشحال باشیم" وقتی شما تغییراتی را در صورت خود 
ایجاد می کنیم ، مغز شما این تغییرات را در قالب محرک های مبهمی 
تفسیر می کند. از آنجاییکه اکثر محرک هایی که ما تجربه می کنیم 

مبهم هستند ، وقتی شما این احتمالات وفرض ها را در جهت مثبت 
پیش ببرید ،  همه چیز به سمت یک اثرگذاری مفید جلو می رود.

موضوع جالب توجه اینکه تحقیقات نشان داده است لبخند زدن 
احساس خوشایندی به مغز شما می دهد که معادل ۲ هزار بار 

شکلات یا ۲5 هزار دلار است.
و حالا موضوع درباره عینک آفتابی چیست؟

نور زیاد باعث دوبینی چشم های شما می شود. وقتی چشم چنین 
حالتی به خودش می گیرد انگار که چش های شما نگران است. در 
این حالت فکر می کنید بیوفیدبک چه نتیجه ای از خود بروز خواهد 
داد؟ خب طبیعی است که مغز شما موضوع را بد تعبیر می کند! و 

احساس می کند شما خوشحال نیستید.
عینک آفتابی چشمان شما را از شر دو بینی و لوچ شدن بابت نور 
زیاد محفوظ نگه  می دارد و باعث می شود این پیغام به مغزتان منتقل 

شود که " خیالت راحت باشد، همه چیز روبه راه است"
درباره اهدافی فکر کنید که نگاه شما به دنیا را تغییر 

می دهند
وقتی شما استرس دارید یا با چالشی روبه رو هستید به اهداف بلند 
مدت تان فکر کنید. در چنین مواقعی مغز شما قدرت و حس کنترل 
خود را باز می یابد و دوپامین را آزاد می کند. )دوپامین همان هورمون 
مغزی است که به افراد توانایی و انرژی بیشتری می دهد و در عین 

حال کمبود آن افراد را خسته و کسل می کند( بنابراین شما احساس 
بهتر و انگیزه بیشتری خواهید داشت.

اهداف و نیت هایی که شما در ذهن خود دارید ، مسیر مغز را از 
درک دنیا تغییر می دهد. بنابراین گاهی اوقات که شما احساس 
می کنید همه چیز بد پیش می رود و اوضاع افتضاح است ، نیازی 
نیست دنیا را تغییر بدهید بلکه کافیست نحوه درک خود از دنیا و 

اتفاقات آن را به شکل مثبتی عوض کنید.
این اتفاق هم با فکر کردن محقق می شود."خب ! هدف بلند مدت 
من چیست؟ چه چیزی را باید به سرانجام برسانم؟" با این پیغام 
شما به مغزتان می گویید به جای اینکه به مهمانی برود ، باید به 
کارهایش و وظایفش رسیدگی کند. در اینصورت پاسخ مغز چنین 
خواهد بود " من باید بر روی هدفی کار کنم ، باید هدفی را به 
سرانجام برسانم که برای من مهم و قابل اهمیت است. در همین 
زمان است که دوپامین آزاد می شود و در نتیجه شما احساس بهتری 

خواهید داشت.
شما می توانید هر کدام از این ترفندها را برای متفاوت بودن امتحان 
کنید. چون گاهی شما چیزی را گم کرده اید که کلید عملکرد 

صحیح مغزتان است.
لطفا خوب بخوابید

همه ما می دانیم که افسردگی روی خوابیدن افراد تاثیر می گذارد. 
البته این موضوع یک خیابان دو طرفه است چون بدخوابی هم 

می تواند منجر به افسردگی شود.
تحقیقات چند ساله ای بر روی برخی افراد که از مشکل بی خوابی 
مزمن رنج می برده اند انجام شده که نتیجه به دست آمده می گوید 
این افراد به نسبت بقیه در معرض بسط و پیشرفت افسردگی قرار 
دارند. بدخوابی می تواند دلیلی برای افسردگی باشد همانطور که 

افسردگی می تواند سبب بی خوابی شود.
با این وصف چطور می توان مشکل بدخوابی یا بی خوابی را 

حل و فصل کرد؟
در وسط روز در معرض نور زیاد خورشید قرار بگیرید. در شب در 
نور بسیار کم و ملایم بمانید. جای خواب شما باید راحت باشد و در 
عین حال باید تشریفات زمان خواب را برای خودتان تعریف کنید. 

به همین ترتیب ذهنتان هم خودش را برای خواب آماده می کند.
سعی کنید هر شب راس ساعت مشخصی بخوابید و پیش از 
خواب یک مطالعه ملو و مفید داشته باشید چون مطالعه قبل از 

خواب می تواند کیفیت خواب شما را بالا ببرد.

چطور می توانید خوشحال تر زندگی کنید؟

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

1-رای شماره 139560330001016632 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001002157 خانم فاطمه جان شکر فرزند قربانعلی 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 95/70 مترمربع پلاک شماره 15 فرعی از 11395 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
2-رای شماره 139560330001014302 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001003190 خانم صاحب جان رضائی فرزند تقی 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 122/62 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 10817 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
3-رای شماره 139560330001013687 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001000636 آقای حمداله فهیمی فرزند علی اکبر 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 142/80 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 10923 اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
4-رای شماره 139560330001015663 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001000635 خانم طیبه بوالحسنی فرزند سیف اله 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 142/80 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 10923 اصلی واقع در 

قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
5-رای شماره 139560330001008921 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001010067 آقای امیرحسین امیری نژاد فرزند 
خداداد در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 69/30 مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
6-رای شماره 139560330001013122 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000451 آقای رضا گائینی فرزند جواد در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 73/30 مترمربع پلاک شماره 10325 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.

7-رای شماره 139560330001015730 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001001492 آقای رسول محمدی مبارکه فرزند 
رحیم در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
8-رای شماره 139560330001012864 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001007924 آقای سید عیسی میرمطهری فرزند 
سید میرزا آقا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 123/54 مترمربع پلاک شماره 10543 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
9-رای شماره 139560330001013726 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001001443 آقای مهدی بیات فرزند احمد در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 108 مترمربع پلاک شماره 8 فرعی از 11395 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
10-رای شماره 139560330001016331 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001000144 آقای اسماعیل ده پرور فرزند حسین 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 74/02 مترمربع پلاک شماره 11491 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.

11-رای شماره 139560330001014217 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001007212 آقای علی اصغر ده پروری فرزند 
جعفر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 140/90 مترمربع پلاک شماره 7154 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
فرزند  پروین  نسرین  پرونده کلاسه 1391114430001008589 خانم  به  مربوط  12-رای شماره 139560330001014253 
عبدالصاحب در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 127/50 مترمربع پلاک شماره 11121 مکرر اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم.
13-رای شماره 139560330001009198 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000852 آقای محمود دردکشان فرزند 
مهدی در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 147 مترمربع پلاک شماره 10281 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
14-رای شماره 139560330001017726 مربوط به پرونده کلاسه1394114430001000342 آقای علیرضا خانی پور فرزند رحمت 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 154 مترمربع پلاک شماره 10421/137 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
15-رای شماره 139560330001017728 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000343 خانم رباب قدس فرزند هادی در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 154 مترمربع پلاک شماره 10421/137 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
16-رای شماره 139560330001016635 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001001049 آقای سید محمدرضا موسوی فرزند 
سید فتح الله در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 50 مترمربع پلاک شماره 217 الی 219 فرعی از 280 اصلی واقع در قم بخش 5 

حوزه  ثبت ملک اداره یک قم.
17-رای شماره 139560330001016469 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430001000702 آقای سید رضا پیمبر پور فرزند آقا 
حسن در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 196/73 مترمربع پلاک شماره 11005 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
18-رای شماره 139560330001017632 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003574 آقای نادعلی زارعی فرزند حسین 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 49/91 مترمربع پلاک شماره 11236/1/137 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
19-رای شماره 139560330001007708 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009538 خانم سیدجلال حسینی فرزند 
سیدحسین در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 178 مترمربع پلاک شماره 1/25 و 6155/3 اصلی 

واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
20-رای شماره 139560330001007706 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430001000494 خانم زهرا خوش قدم فرزند محمود 
در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 178 مترمربع پلاک شماره 1/25/ و6155/3 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
21-رای شماره 139560330001014075 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001000230 آقای سیدحسن عمادی فرزند 
سید فضل الله در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 240/88 مترمربع پلاک شماره 10993 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
22-رای شماره 139560330001016463 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430001003592 آقای سیدعلیرضا مقیمی فرزند 
سید شمس الدین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 43 مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
23-رای شماره 139560330001016286 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430001000648 آقای احمد مینائی زنگی فرزند 
حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 93/60 مترمربع پلاک شماره 21 فرعی از 11395 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه 

ثبت ملک اداره یک قم.
24-رای شماره 139560330001003293 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001003981 آقای سیدعباس میرحسینی فرزند 
سید جلال در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 271/14 مترمربع پلاک شماره 10543 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم.
25-رای شماره 139560330001013745 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001002583 آقای محمدرضا مومنی فرزند 
حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 70/53 مترمربع پلاک شماره 484 و486 فرعی از 10933 و10934 اصلی واقع در قم 

بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه 
به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 

نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/09/1 تاریخ انتشار دوم: 1395/09/16
جعفر کاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021723 شماره  1-رای 
1391114430002007172 آقای محمدعلی علیرضالو فرزند یقین علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 126 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 1955 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002017012 شماره  2-رای 
1391114430002007514 آقای جعفر آموزگار فرزند پرویز در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 

2173 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026260 شماره  3-رای 
از  قسمتی  در  علی  کمند  فرزند  فرمانی  مریم  خانم   1392114430002002397
ششدانگ  قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 49/35 مترمربع 

پلاک شماره فرعی از 2178 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026252 شماره  4-رای 
از  قسمتی  در  عربعلی  فرزند  مرجانی  مرتضی  آقای   1391114430002003270
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 49/35 مترمربع 

پلاک شماره فرعی از 2178 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027443 شماره  5-رای 
1391114430002004708 آقای اصغر نادری کوشان فرزند شکورعلی نسبت به سه 
دانگ از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 135/76 
مترمربع قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1876 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027442 شماره  6-رای 
1391114430002004707 آقای یوسف نادری کوشان فرزند شکورعلی سه دانگ از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 135/76مترمربع 
قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1876 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025422 شماره  7-رای 
1391114430002005606 خانم زهرا عالی زمان فرزند ستار در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 

2172 اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025523 شماره  8-رای 
1391114430002008558 خانم معصومه سخاء فرزند علی محمد در قسمتی از 

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 132 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2392 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026410 شماره  9-رای 
1391114430002005273 آقای علیرضا یاسبلاغی شراهی فرزند ابوالفضل در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60/35 مترمربع پلاک 

شماره فرعی از 1965 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027524 شماره  10-رای 
1391114430002005629 آقای قربانعلی مرادی فرزند مجید در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70/77 مترمربع پلاک شماره 56 فرعی 

از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027483 شماره  11-رای 
1391114430001003905 آقای اکبر فرج زاده فرزند فیض الله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 69 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 

2553 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021977 شماره  12-رای 
1391114430002006383 آقای صفر زارعی فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 158 مترمربع پلاک شماره 21 فرعی از 

1948 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025055 شماره  13-رای 
از  قسمتی  در  یداله  فرزند  زیوه  مصدق  محمد  آقای   1391114430002012309
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 98/62 مترمربع پلاک شماره 

180 فرعی از 1895 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026448 شماره  14-رای 
1391114430002004576 آقای فیض اله اسکندری فرزند درویشعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78/68مترمربع پلاک شماره 

224 فرعی از 1947 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027645 شماره  15-رای 
1391114430002009123 آقای اشرفعلی سلیمانی راد فرزند قربانعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت 119/68 مترمربع پلاک شماره 

3 فرعی از 2146 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002021725 شماره  16-رای 
1391114430002007957 آقای محمد رضا محمودی فرزند علی اکبر در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره 

فرعی از 1967 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025106 شماره  17-رای 
1391114430002000537 آقای محمد نعمتی فرزند عین اله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 65/67مترمربع پلاک شماره 2فرعی از 

1945 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002026501 شماره  18-رای 
از  قسمتی  در  اباصلت  فرزند  خسروی  یوسف  آقای   1391114430002005787
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 108 مترمربع پلاک شماره 9 

فرعی از 2145 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025149 شماره  19-رای 
از  قسمتی  در  غلامعلی  فرزند  مهدی حسینی  آقای   1391114430002011402
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک شماره 2 

فرعی از 2259 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025764 شماره  20-رای 
139111443000200851 آقای مجید کشاورزی فرزند عبداله در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در به مساحت 96 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2497 اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002025156 شماره  21-رای 
1391114430002009107 آقای عبدالحمید زندیه فرزند محمد رحیم در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120مترمربع پلاک شماره 

227،226 فرعی از 2275 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330002027648 شماره  22-رای 
1391114430002007425 آقای محمد اصغری فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 

1823 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف 
مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی 
دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/09/1 تاریخ انتشار دوم: 1395/09/16
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
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